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 خرید واکسن
 به کجارسید؟

وقتی خبر کشف واکسن کرونا 
بیش از حــدود دو مــاه پیش 
منتشــر شــد موجی از شادی 
تمام مردم دنیــا را فرا گرفت اما 
ما ایرانی های همیشــه مهجور 
با وجود اینکه از کشــف واکسن 
کرونا و نجات جــان مردم در هر 
کجای جهان خوشحال بودیم اما 
در دل واهمه ای داشتیم که آیا این 
واکسن به دستمان خواهد رسید. 
مردم در بین خــود می گفتند 
وقتی ما امسال نتوانستیم واکسن 
آنفولانزا را که سال هاست  تولید 
می شود خریداری کنیم، وقتی 
بیماران مــرض قنــدی ما در 
صف های طویلی هســتند برای 
دریافت انســولین  و... چرا باید 
امید به گرفتن واکسن کرونا آن 
هم همزمان با تمام جهان داشته 

باشیم؟
البته آن زمان مسئولین مردم را 
منفی نگر پنداشتند و با لبخند 
اذعان داشــتند که اگر واکسنی 
باشد حتما یا ما وارد می کنیم و 
یا خودمان می سازیم. اما حالا بعد 
از گذشت دو ماه هنوز مشخص 

نیست که آیا ...

 سودهای رویایی
 در بورس برمی گردد؟ 

پس از ثبت چهار هفته پیاپی صعودی، شــاهد 
نزول ۲/ ۶ درصدی شــاخص کل بازار ســهام 
در مقیــاس هفتگی بودیــم. در این روز ضمن 
کاسته شدن از فشــار فروش ها، شاهد افزایش 
محسوس متقاضیان خرید سهام بودیم. به طوری 
که با وجود سرخ پوشی شــاخص کل اما ارزش 

صف های خرید از فروش بیشتر بود.
آخریــن روز معاملاتی هفته قبل نیــز با افت 
شاخص کل بورس تهران به پایان رسید تا این 
نماگر با یک درصد کاهش دیگر تا محدوده یک 
میلیون و ۴۱۳ واحد عقب نشــینی کند. به این 
ترتیب پس از ثبت چهار هفته پیاپی صعودی، 
شاهد نزول ۲/ ۶ درصدی شاخص کل بازار سهام 
در مقیــاس هفتگی بودیــم. در این روز ضمن 

کاسته شدن از فشار فروش ها، ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

آیا زمان اصلاح قیمت نفت فرا رسیده است؟
قیمت نفت در پی موافقت سازمان غذا و داروی آمریکا با واکسن کووید ۱۹ 

شرکت فایزر و بایون تک، در روزهای اخیر به بالاترین حد از اوایل بهار صعود 
کرده است و روز پنج شنبه در بالاترین حد ۹ ماه اخیر ایستاد.

مقامات دولت آمریکا اعلام کرده اند واکسن کووید ۱۹ در اختیار 
چند صد مرکز واکسیناسیون در سراسر کشور قرار خواهد 
گرفت. اما معامله گرانی که قراردادهای نفت و سوخت را با 

اشتیاق جدید در چند هفته اخیر خریداری می کردند، اکنون 
آماده اصلاح بازار می شوند. معامله گران صندوق های پوشش 

ریسک خرید قراردادهای نفت و مشتقات را ...

رئیس هماهنگی امــور اجتماعی و فرهنگی مناطق ۱5 گانه شــهرداری 
اصفهان با اعلام این خبر گفت: این ویژه برنامه با هدف تجلیل از مقام والای 
پرستار و تلاشگران عرصه سلامت از سوی معاونت فرهنگی و مناطق پانزده گانه 

شهرداری اصفهان و سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی برنامه ریزی شده است.
امیرحسین ســتوده فر با بیان اینکه در این شب شــادی هایمان را با بیماران و کادر درمانی که 
پیشتازان عرصه سلامت هستند تقسیم می کنیم، افزود: در بیش از ۱0 بیمارستان واقع در مناطق 
پانزده گانه شهرداری اصفهان با استفاده از الِمان های یلدایی و فضاسازی های خاص و با رعایت 
پروتکل های بهداشتی برای تجدید روحیه کادر درمان و بیماران جشن یلدایی با عنوان »شَبِ 

پرُستاره شَبِ پرَستاره« برگزار خواهیم کرد.
وی ادامه داد: در این جشن روسای ادارات فرهنگی اجتماعی ورزشی مناطق ۱5 گانه شهرداری 
اصفهان به همراه شهردار منطقه حضور خواهند یافت تا فضایی دلنشین و شاد برای پرستاران و 

پزشکانی که در کنار خانواده خود نیستند، فراهم کنند.
وی تصریح کرد: بیمارستان های عیســی بن مریم، الزهرا، خورشید، حجتیه، غرضی، چمران، 
سوانح سوختگی امام موسی کاظم )ع(، عســگریه، امام حسین )ع(، میلاد، حضرت زهرا )س( و 
مرکز درمانی سپاهان شهر از جمله مکان هایی هستند که برای حضور تیم برنامه »شب پر ستاره 

شب پرستاره« انتخاب شده اند.
ستوده فر خاطرنشان کرد: اجرای پرفورمنس در چهارراه های منتهی به بیمارستان عیسی بن 
مریم، ساخت کلیپ ویژه روز پرســتار، حافظ خوانی، شعرخوانی، نمایش بازی های خانوادگی، 
تهیه فیلم کوتاه از پخت کیک در قالب شادمانه ای رنگارنگ از دیگر برنامه های مناطق ویژه شب 

یلدا و روز پرستار است.

تجلیل از تلاشگران عرصه سلامت در ویژه برنامه »شَبِ پرُستاره شَبِ پَرستاره« 

ویژه برنامه »شَبِ پرُستاره شَبِ پرَستاره« به مناسبت ولادت حضرت زینب)س(، روز پرستار و شب یلدا در 
بیمارستان های شهر اصفهان اجرا می شود.  اخبار اصفهان

گــــــزارش

مدیر تحقیق و توسعه شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان:

80 درصد نیازهای ذوب آهن اصفهان بومی سازی شده است

 با توجه به ماموریت 
تعریف شده برای 

دانشگاه ها و بر 
اساس ظرفیت ها 
و امکانات موجود 
در این مراکز قطعا 
از آن ها در جایگاه 

داشتن خروجی های 
بومی سازی به 

نحوی که منجر به 
تولید محصول شود، 
در کنار شرکت های 

دانش بنیان به عنوان 
پشتیبان علمی 

این مراکز، انتظار بر 
همکاری موثر بوده 

است

مدیر تحقیق و توسعه شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان گفت: با توجه به ظرفیت های مختلف موجود داخلی درحال حاضر 80 درصد نیازهای ذوب آهن 
بومی سازی شده  است و ذوب آهن اصفهان به عنوان اولین تولیدکننده صنایع فولادی در مقیاس انبوه در کشور، تلاش بسیاری برای بهره گیری از ظرفیت 

دانشگاه ها جهت بومی سازی انجام داده است.

مرتضی شــیرین پرور با اشاره 
به اینکه طی ســال های اخیر، 
فرآیندها و فعالیت های تحقیق 
و توسعه مورد اقبال ویژه  مدیریت 
شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان 
قرارگرفته  اســت، اظهار کرد: بر 
این اســاس ذوب آهن اصفهان 
با سابقه ای بالغ بر 50 ســال فعالیت و داشتن 
واحد تحقیق و توسعه ای با عمری بیش از ۳0 
سال، از امکان بهره مندی از مزایای فرآیندهای 
مذکور و قرار گرفتن در جایگاه ویژه و مطلوب، 
طی سال های اخیر تلاش های بسیاری در این 

خصوص انجام داده است.
وی افزود: در واحد تحقیق و توسعه ذوب آهن 
فعالیت های تحقیق و توســعه در زمینه هایی 
همچــون طرح هــا، پروژه هــا و فعالیت های 
بومی ســازی قطعات، تجهیزات، فرآیندها و 
طرح ها، فعالیت های مرتبط با توسعه محصول 
و فعالیت های مرتبط با حل مســئله و بهبود 
فرآیندهــای کاری و همچنین ارتقاء ســطح 
ایمنی، بهداشــت و محیط زیســت، بازیافت 
پسماندها و همچنین در زمینه  منابع انسانی، 
بــازار و مالــی و همچنین طرح هــا، پروژه ها 
و فعالیت های مرتبط با تعاملات پژوهشــی -

اجتماعی در حال پیگیری و انجام است که بر 
این اساس بخش وسیعی از فعالیت ها بر تعریف 

و اجرای پروژه های مختلف متمرکز است.
مدیر تحقیق و توسعه شــرکت سهامی ذوب 
آهن اصفهان همچنین، در خصوص تعاملات 
پژوهشــی-اجتماعی و در راســتای انجــام 
رسالت های اجتماعی به ارتباط با دانشگاه ها و به 
صورت ویژه حمایت از پایان نامه های تحصیلات 

تکمیلی اشاره کرد.
وی تاکید کــرد: این حمایت هــا و اقدامات با 
اهدافی همچون پیش مطالعه جهت بررسی 
امکان اجرای پروژه های بزرگ )اســتفاده در 
فاز مطالعــات پروژه هــا(، آشــنایی صنعت 
با علــوم و فن آوری های جدید، شناســایی و 
حل مسائل و مشــکلات کوچک و تشویق و 
ترغیب کارشناسان شرکت جهت ارتقای سطح 
 Problem علمی در راستای توانمندسازی
Solving، انجام رســالت های اجتماعی در 
زمینه هایــی همچون ایجاد امکان آشــنایی 
دانشجویان دانشگاه ها و موسسات آموزشی با 

صنعت در راستای توانمندسازی، ایجاد امکان 
آشنایی اساتید دانشگاه با صنعت، بازنگری و 
بهبود سرفصل های درســی به منظور تدوین 
دوره های درسی صنعتی مورد نیاز، شناسایی 
نخبگان دانشگاهی متعهد جهت بررسی امکان 
بکارگیری و حضور در صنعــت، ارتقا و بهبود 
مرزهای دانش و قابلیت استخراج مقالات در 
مجامع علمی با نام ذوب آهن اصفهان در حال 

پیگیری است.
شیرین پرور درباره میزان تعامل مجموعه ذوب 
آهن با شــرکت های دانش بنیان جهت بومی 
ســازی، توضیح داد: شرکت های دانش بنیان، 
بنگاه های تحقیقاتی _ اقتصادی هستند که 
فعالیت آن ها بر مبنای بکارگیری جنبه های 
مختلف دانشی، عملیاتی کردن نتایج تحقیقات 
کاربردی و تولید محصــول از ایده های علمی 
است. بر این اساس در بسیاری موارد که تامین 
نیازمندی های صنعتی مســتلزم استفاده از 
جنبه های مختلف علمی و مبتنی بر دانش است، 
با توجه به ظرفیت های مختلف موجود از قبیل 
منابع انسانی نخبه، منابع علمی-صنعتی مکفی، 
تجهیزات پیشرفته، نرم افزارها و سخت افزارهای 
علمی و صنعتی، ادوات، تجهیزات و ماشین آلات 
پیشرفته، سیستم های اندازه گیری دقیق و سایر 
امکانات مورد نیاز که ابــزار کار در فرآیندهای 
بومی سازی صنعتی هســتند، این شرکت ها 
قابلیت همکاری و حضــور در انجام طرح های 
بومی سازی را دارا بوده و در پروژه های متعدد 
از توانمندی این شرکت ها بهره برداری شده 

است.
وی تصریح کرد: ذوب آهــن اصفهان با درک و 
پذیرش این واقعیت از ســالیان قبل و حتی از 
زمان تاسیس با ایجاد ظرفیت های لازم نه  تنها 
در امر بومی سازی ادوات، تجهیزات و قطعات 
مورد نیاز خود اقدام کرده، بلکه در بســیاری 
موارد و بر اســاس نیاز، با انعقــاد قراردادهای 
تحقیقاتی بــا زمینه بومی ســازی از کمک و 
 همکاری این شــرکت ها به نحو موثری بهره

 برده است.
مدیر تحقیق و توسعه شرکت سهامی ذوب آهن 
اصفهان یادآور شــد: در این خصوص می توان 
به قراردادهای منعقد شــده با شــرکت های 
دانش بنیان مستقر در شهرک علمی و تحقیقاتی 
شیخ بهائی اصفهان، پارک های علمی و فناوری 

در کشور، شرکت های مورد حمایت و مستقر در 
ستادهای علمی مختلف همچون ستاد علمی 
معاونت فن آوری ریاست جمهوری، شرکت های 
وابسته به مراکز علمی و پژوهشی در کشور و ... 

اشاره کرد.
وی همچنین درباره تعامــل مجموعه ذوب 
آهن با دانشگاه ها، گفت: رسالت تعریف شده 
دانشگاه ها، به عنوان مراکز علمی و پژوهشی، 
تولیــد دانش و انتقــال آن به منابع انســانی 
اســت، بنابراین با توجه بــه ماموریت تعریف 
شده برای دانشــگاه ها و بر اساس ظرفیت ها و 
امکانات موجود در این مراکز قطعا از آن ها در 
جایگاه داشــتن خروجی های بومی سازی به 
نحوی که منجر به تولید محصول شود، در کنار 
شــرکت های دانش بنیان به عنوان پشتیبان 
علمی این مراکز، انتظار بر همکاری موثر بوده 

است.
شــیرین پرور افزود: به طور قطع دســتیابی 
شرکت های دانش بنیان به منابع علمی جهت 
تبدیل آن ها به فن آوری ها و دانش ســاخت و 
تولید از طریق مراکز علمی-پژوهشی همچون 

دانشگاه ها میسر است.
وی با بیــان اینکه صنایع مختلــف با تعریف 
طرح ها و پروژه های بومی سازی امکان هدایت 
ظرفیت های علمی موجود در دانشــگاه ها به 
منظور انجام موثر و مطلوب پروژه ها را دارند، 
اظهار کرد: ذوب آهن اصفهــان نیز به عنوان 
اولین تولیدکننده صنایع فولادی در مقیاس 
انبوه در کشور، تلاش بسیاری را در تحقق این 
امر و در نتیجه بهره مندی از نتایج حاصله صرف 

کرده است.
مدیر تحقیق و توسعه شرکت سهامی ذوب آهن 
اصفهان گفت: در این خصــوص و در ارتباط با 
دانشگاه ها و مراکز علمی و پژوهشی کشور تلاش 
ما علاوه بر استفاده از ظرفیت هایی که امکان 
نتیجه گرفتن در زمینه بومی ســازی را دارند، 
بهره مندی از ظرفیت های علمی این مراکز با 

انعقاد قراردادهای مطالعاتی و تحقیقاتی است.
وی درباره میزان وابســتگی این شــرکت به 
واردات و ورود به فرایند بومی سازی، توضیح 
داد: صنعت ذوب آهن در دهه چهل خورشیدی 
و توسط اتحاد جماهیر شوروی به عنوان یکی 
از کشورهای صاحب فن آوری صنایع سنگین 

وارد ایران شد. 

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,000,00011,138,000قدیم

سکه طرح 
11,441,00010,900,000جدید

6,320,0005,600,000نیم سکه

4,308,0003,170,000ربع سکه

2,406,0001750,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,926,0004,782,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,137,2001,101,500 عیار

طلای آب شده 
4,925,0004,783,000نقدی

یک گرم طلای 
241,516,3001,472,600 عیار

ارتباطـــات

چگونگی ثبت یا تغییر تلفن همراه جهت دریافت صورتحساب تلفن ثابت

 کارشــناس امــور 
مشترکین اداره تلفن 
ثابت مخابرات منطقه اصفهان، در برنامه 
رادیویی چتر ارتباط به تشریح چگونگی 
ثبت یا تغییر تلفن همراه جهت دریافت 

صورتحساب تلفن ثابت،پرداخت.

به گزارش روابــط عمومی مخابــرات منطقه 
اصفهــان، مجید باطنــی منش اظهــار کرد : 
مشترکین جهت ثبت و یا تغییر شماره همراه 
 برای ارســال پیامک صورتحساب تلفن ثابت،

 می تواننــد با شــماره گیری کد دســتوری 
#۲0۲0* از طریــق  تلفن همــراه، مراجعه 
 به پرتال شــرکت مخابرات ایــران به آدرس

 www.tci.ir و یا شــماره گیری ۳۶0۶0 از 
طریق تلفن ثابت ،عملیات ثبت و یا تغییر شماره 

تلفن همراه را انجام دهند.
وی بــا اشــاره به ایــن موضــوع کــه برای 

صورتحســاب ها ی تلفن ثابت کــه  زیر مبلغ 
5 هزار تومان هســتند؛ پیامک صورتحســاب 
ارسال نمی گردد؛ گفت : مشترکین می توانند 
جهت حصول اطمینان از درستی شماره تلفن 
همراه ثبت شــده در سیستم از راه های مذکور 

استفاده کنند. 

باطنی منش در پایان یادآور شد : مشترکینی 
که برای پرداخت صورتحســاب نیاز به شناسه 
قبض و شناســه پرداخت دارند نیز می توانند 
شماره تلفن ۳۶0۶0 را شــماره گیری نموده 
و بصورت گویا اطلاعات مــورد نظر را دریافت 

نمایند.

اخبار اصفهان
خــــبـــر
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
...خرید واکسن و یا حتی مذاکره برای 
خرید انجام شده است یا خیر؟! این 
نامعلومی از صحبت های مسئولین 
به وضوح پیداست و هر کدام خبری 
را در این باره اعلام میکنند که دیگری 
تکذیب می کنــد . یک نفر می گوید 
واکسن خریداری شده ، دیگری اعلام 
میکند تجهیزات لازم برای واردات را 
نداریم، نفر بعدی می گوید تجهیزات 

داریم پول نداریم و ...
به طور مثال در دو هفته گذشته وزیر 
بهداشت با اشــاره به تأمین واکسن 
کرونا از طریق واردات گفت، با دستور 
رییس جمهور، گره های تامین واکسن 
از خارج از کشور در حال گشوده شدن 
اســت و به زودی واکســن کرونای 
وارداتــی برای تلقیح بــه گروه های 
آسیب پذیر وارد کشــور خواهد شد. 
اما این به زودی هنوز مشخص نشده 
که دقیقا چه زمانی اســت  و ده روز 
بعد از صحبت وزیر بهداشت رییس 
جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با 
کرونا اعلام کرده دستور خرید واکسن 
کرونا صادر شده است روحانی گفته، 
دستور دادم واکسن مورد تایید وزارت 
بهداشت ســریعا برای کادر درمان و 
افراد پرریسک خریداری و تهیه شود.

پیش از این نمکی گفته بود به دلیل 
فشارهای ناجوانمردانه آمریکایی ها 
در نقل و انتقالات ارزی دچار مشکل 
بودیم اما با دســتور رییس جمهور، 
گره های تامین واکســن از خارج از 
کشور در حال گشوده شدن است و 
به زودی واکسن کرونای وارداتی برای 
تلقیح به گروه های آسیب پذیر وارد 

کشور خواهد شد.
اما چند روز گذشــته صحبت های 
زالی برای درخواست دوباره از دولت 
منوط به خرید واکسن کرونا تیتر اول 
بســیاری از خبر ها بود. رییس ستاد 
مقابله با کرونا در کلانشهر تهران به 
عنوان یک مطالبه عمومی و بهداشتی 
درمانی درخواست کرد که مسئولان 
در اسرع وقت نیازهای واکسیناسیون 
مورد لزوم کشور را فعلا از مسیر واردات 
تامین کنند. بــه گفته دکتر علیرضا 
زالی جمعی از متخصصان، محققین 
و پژوهشــگران کشــور به صورت 
شــبانه روزی در حال تلاش هستند 
تا با حداقل امکانات و در سخت ترین 
شرایط نسبت به تهیه واکسن انسانی 
مقابله با کرونا اقدام کنند. با این حال از 
آنجاکه فرایند تولید واکسن، پروسه ای 
زمان بر است و ما نیز باید هرچه زودتر 
بتوانیم به خصوص گروه های پر خطر 
و گروه های ارائــه دهنده خدمات را 
واکسینه و مصون ســازی کنیم؛ تا 
تحقق واکسن تولید داخل لازم است 
که به قدر مکفــی و در جهت و رفع 
نیازهای عاجل، فرایند واردات واکسن 

در اسرع وقت در کشور انجام شود.
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نصب پلاک های هوشمند در شاهین شهر
شهردار شاهین شهر از نصب پلاک های هوشمند در این شــهر خبر داد و گفت: مکان محور بودن، امکان 
بارگذاری کلیه اطلاعات اماکــن، حذف بازدید فیزیکی ادارات و ســازمان ها از جمله مزایای پلاک های 

هوشمند است.
احمدرضا پری تبار شهردار شاهین شهر از اصفهان،اظهار داشت: با توجه به لزوم ایجاد بانک اطلاعاتی در شهر، 

یکی از اقدامات شهرداری راه اندازی بانک اطلاعات کد پستی و پلاک های شهرداری است.
او افزود: این طرح در راستای پیاده سازی طرح ملی GNAF با الگوگیری از بهترین تکنولوژی های روز دنیا مانند 

کشور استرالیا انجام گرفت و بعد از الگو گرفتن از این طرح، با تشکیل کارگروهی در استانداری اصفهان به ریاست 
استاندار اصفهان و متشکل از اداره آمار، سازمان شهرداری ها و دهیاری ها این طرح در شاهین شهر اجرایی شد.

شهردار شاهین شهر گفت: با انتخاب شاهین شهر به عنوان پایلوت خدمات هوشمند در استان و لزوم ایجاد بانک اطلاعات با محوریت کدپستی 
و پلاک های آبی شهرداری، پس از کارشناسی های لازم اجرای این بستر در نقاط مختلف شهر فراهم گردیده و هم اکنون فاز دوم طرح مورد 
نظر آغاز شده است. او افزود: در شاهین شهر بعد از جمع آوری و به روزرسانی بانک اطلاعات کدپستی، نواقص موجود از جمله نبود آدرس معابر 

برطرف شد و تمام کد های پستی با نقشه های GIS مرتبط و متصل هستند.

در ایام پایانی سال مشکل مرغ و تخم مرغ نخواهیم داشت
معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی گفت: تمام واحدهای مرغداری اعم از مرغ های تخمگذار، 

گوشتی و ... به صورت صد درصد نهاده هایشان تامین شده است.
مرتضی رضایی در بازدید از واحدهای دامداری و کشاورزی و گلخانه ای خمینی شهر، اظهار کرد: امروز به 
دعوت نماینده مردم خمینی شهر به اتفاق گروهی از وزارتخانه به این شهر سفر کرده و از واحدهای دامداری 

و گلخانه ای و کشاورزی شهرستان بازدید کردیم. همچنین طی جلسه ای که با اتحادیه های شهرستان برگزار 
شد آنها مشکلات خود را در حوزه های کشاورزی و دامداری و گلخانه ای مطرح کردند که این دیدارهای رو در 

رو باعث می شود که راحت تر مشکلات درک شده و راه حل های آن را پیدا کنیم.
وی استان اصفهان را بزرگترین تولیدکننده شیر کشور دانست و افزود: استان اصفهان و استان خراسان رضوی پیشرو در 

تولید شیر کشور هستند. دامداران کوشا و سخت کوشی در این استان وجود دارند که با وجود شرایط سخت تحریم ها مقاومت می 
کنند تا مردم کمتر احساس کمبود کنند.معاون امور تولیدات دامی وزرات جهاد کشاورزی در مورد تامین نهاده های دامی و طیور در کشور، 
اظهار کرد: اگر چه مشکلات و کمبودهایی در این زمینه وجود داشته است، ولی در این یکی دو ماهه اخیر، گشایش هایی شده که با ادامه این 

روند مشکلات کمتر خواهد شد. 

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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حقوق اولیه شهروندی 
نباید قربانی اهداف 

دیگر شود و این مشکل 
در مراجع قانونی برای 
جلوگیری از توسعه در 
دست پیگیری است؛ 
هرکس در این رابطه 
قضاوت می کند باید 
حقوق عامه را محور 

قرار دهد

به گزارش اداره ارتباطات 
رســانه ای شــهرداری 
اصفهان، قدرت اله نوروزی 
در برنامه زنــده رادیویی 
»شهر پرسشگر، شهردار 
پاســخگو« با تبریک روز 
ولادت حضرت زینب)س(، 
روز پرستار و بهورز اظهار کرد: از 10 ماه 
قبــل گرفتار مشــکل کرونا شــدیم که 
هزینه های سنگینی در بخش های مختلف 
تحمیل و جان های زیادی گرفته شــد 
اما پرستاران در ایران و در شهر اصفهان 
ایثارگرانه مبارزه کردنــد و امیدوارم در 
مبارزه سخت، این سربازان تنومند مبارزه 

با کرونا به خوبی بر این خصم غلبه کنند.
وی با اشاره به شب یلدا و روزهای پایانی 
پاییز گفت: در سال های گذشته چنین 
شبی، روزهای پرهیجانی برای مردم بود 
اما قطعا همــه مردم بــا درک صحیح از 
وضعیت کنونی و نقشــی که هریک از ما 
در پاسداری از شــرایط داریم باید یلدای 
امسال را متفاوت از ســال های گذشته 
برگزار کنند به طوریکه مصالح عمومی را 
درنظر بگیریم و از روش های جدید برای 

این ایام بهره مند شویم.  
شهردار اصفهان افزود: شب یلدای پارسال 
در جمع کارگــران و پاکبانــان حضور 
داشتیم اما امسال به دلیل شرایط کرونا 

امکان پذیر نیست.   
وی بیــان کرد: دیروز به لحــاظ آلودگی 
شدید هوا، شهر اصفهان تعطیل شد، برای 
حل این موضوع همــه باید کمک کنیم 
چراکه با یک روز تعطیلی بهبودی حاصل 
نمی شــود؛ این معضلی نیست که یک 
روزه ایجاد شده باشد و با این شیوه ها حل 
شود و تنها راهکار این است که وضعیت را 
درک و نقش اجتماعی خود را در حل آن 

ایفا کنیم.
نوروزی افزود: نقشــی که شهرداری ایفا 
می کند، توسعه حمل و نقل عمومی است 
و اگر بر احداث خطــوط مترو تاکید می 
کنیم به خاطر همین مســائل است؛ اگر 
هزینه های سنگینی در شهر می شود تا 
رینگ چهارم ساخته شود و با قدرت جلو 
می رود، برای این است که ترافیک را کمتر 

و مسیرها را هموار کنیم.

    مذاکره شهرداری با کارخانه ها برای 
خرید مینی بوس   

وی با اشــاره به اینکه قراردادی با دولت 
منعقد کردیم و قرار شــد 700 دستگاه 
اتوبوس در شهر اصفهان بازسازی شود، 
گفت: هم اکنون 189 اتوبوس در دست 
بازسازی اســت و پیش از این قرارداد هم 

یکصد دستگاه بازسازی شد.    
شهردار اصفهان از مذاکره با کارخانه های 
تولید مینــی بوس بــرای خریــد این 
دستگاه ها خبر داد و گفت: شرایط کشور 
سخت و دست ما بسته اســت اما با این 
شــرایط در اصفهان وضعیــت به خوبی 

پیش می رود.
وی افــزود: دو رام قطــار بــرای متروی 
اصفهان خریــداری کردیم کــه امروز با 
حضور رئیس جمهور بهــره برداری می 
شود. اعتبار این کار 300 میلیارد تومان 
است که با اضافه شــدن این 10 واگن به 
خط یک مترو، سرفاصله ها کمتر می شود.   
نوروزی تصریح کرد: مدیریت شهری در 
نظر دارد، 777 کیلومتر مسیر دوچرخه 
سواری ایجاد کند که تا پایان سال 150 
کیلومتر آن بهره برداری می شود و این در 
حالیست که در سال های قبل در مجموع 
40 کیلومتر خط دوچرخه سواری در شهر 

احداث شد. 
وی با اشــاره به انجام اقدامات مطالعاتی 
ایجاد تراموا و بررســی طرح در شــورای 
ترافیک، گفت: در صورت اجرا شدن این 
طرح اصفهان اولین شــهر در کلنگ زنی 

تراموا خواهد بود. 
شهردار اصفهان از نوسازی هزار تاکسی در 
شهر اصفهان گفت و افزود: 265 تاکسی 
تاکنون نوسازی شده که تا چند روز دیگر 

این آمار به 300 خودرو می رسد.
وی تصریح کــرد: اقدامــات دیگر برای 
کاهــش آلودگــی باید از ســوی بخش 
خصوصی و دولت انجام شود؛ باید شرایط 
تحریم ها تغییر کند تا شهرداری ها رسالت 
عظیم خود را انجام دهند و سایر بخش ها 
هم کمک کنند تا این آلودگی غم انگیز از 

شهر رفع شود.   
نــوروزی در مــورد کارگاه هایی که یک 
شــبه در مجاورت محله محمودآباد و در 
شــهرک صنعتی محمودآباد و حسین 
آباد ساخته می شــود و مورد گلایه یکی 
از ســاکنان منطقه 12 بود، اظهار کرد: 
محلــه محمودآباد در مجــاورت منطقه 
صنعتی محمودآباد اســت، از همین رو 
محیط زیست مردم این محله از این نظر 
آلوده شده و رفت و آمد کامیون ها برای 
آنها مشکلاتی ایجاد کرده است، همچنین 
شهرک شــهید منتظری تحت تاثیر این 
معضلات قرار گرفته است به همین سبب 
شهرداری تلاش کرده این شهرک توسعه 
پیدا نکند چراکه توسعه وضعیت کنونی 
موجب تردد ماشــین های سنگین شده 

و آثار سوء دارد. 
وی ادامه داد: خودروهای ســنگین برای 
تــردد از اتوبــان آزادگان اســتفاده می 
کنند که برای ساکنان شــهرک مجاور 
منطقه صنعتی مشکلاتی مانند تصادف 
موتورســواران با این خودروهــا را ایجاد 

کرده است.

  زمین هــای ناژوان بــا کاربری 
کشاورزی حفظ می شود

شــهردار اصفهان افزود: حقــوق اولیه 
شــهروندی نباید قربانی اهــداف دیگر 
شود و این مشکل در مراجع قانونی برای 
جلوگیری از توســعه در دست پیگیری 
اســت؛ هرکس در این رابطــه قضاوت 
می کند باید حقوق عامه را محور قرار دهد. 
وی در مورد حقوق مکتسبه مالکان زمین 
های بر ســر راه طرح توســعه ناژوان که 
25 سال بلاتکلیف مانده است نیز گفت: 
این محدوده در طرح کشــاورزی است و 
کاربری کشــاورزی دارد و قانون تعیین 
تکلیف اراضی در مورد این جا صدق نمی 
کند چون محدوده ناژوان در حریم شهر 
قرار دارد و 1200 هکتار را شامل می شود.

نوروزی تاکید کرد: می خواهیم این بخش 
به عنوان ریه شــهر حفظ شود چراکه در 
شرایطی که شهر از آلودگی رنج می برد، 
یکی از راه حل ها، حفظ درختان و ناژوان 

است.
وی افــزود: البته در ایــن موضوع، مردم 
هم باید تعیین تکلیف شــوند و برای این 
موضوع سه بار به وزارت راه و شهرسازی 
مراجعه کردیم تا حق مالکان و کشاورزان 
آسیب نبیند و نظام مندی در منطقه هم 
حاکم شود که با این کار شهر دچار آسیب 

نمی شود. 
شــهردار اصفهان افزود: بایــد از حریم 
حفاظتی شــهر، مراقبت کنیــم و اجازه 
ندهیم عده ای با شایعه سازی حق کسانی 
که استحقاق از اینجا دارند ضایع نشود و 
امیدواریم به زودی مصوبه شورای عالی 
شهرسازی ابلاغ شــود که براساس آن با 
همکاری مردم این وضعیت تعیین تکلیف 

می شود.

   راه اندازی خط ویژه تاکســی در 
خیابان جامی بررسی می شود  

وی در مــورد مشــکل تردد بــا حمل و 
نقل عمومی در خیابــان جامی که مورد 
درخواست یکی از ســاکنان این خیابان 
بود، اظهار کرد: باید مدیرعامل ســازمان 
تاکسیرانی حتما این موضوع را در دستور 
کار قرار دهد چراکه این مســیر طولانی 
اســت و نیاز به اضافه کردن خط تاکسی 
دارد کــه در اولین جلســه هیئت مدیره 

تاکسیرانی مورد بررسی قرار گیرد.
نوروزی در مورد مشکل زباله ها در خیابان 
جامی نیز افزود: شهرداری باید وظیفه خود 
را انجام دهد و زباله ها را جمع آوری کند 
البته مردم هم موضوع بیرون گذاشــتن 
زباله در ساعات خارج از زمان جمع آوری 
را رعایت کنند چراکه هر شــب هزار تن 
زباله در این شهر جمع می شود تا بهداشت 

محیط حفظ شود.

شهردار اصفهان از خریداری دو رام قطار برای مترو خبر داد:  

متروی اصفهان، روی ریل توسعه
شــهردار اصفهان گفت: دو رام قطار بــرای متروی اصفهان 
خریداری کردیم که امروز با حضور رئیس جمهور بهره برداری 
می شــود. اعتبار این کار 300 میلیارد تومان است که با اضافه 
شدن این 10 واگن به خط یک مترو، سرفاصله ها کمتر می شود.   

      10 واگن به خط یک اضافه می شود

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
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رئیس اتاق اصناف اصفهان:

نگاه قهری به محدودیت ها نداشته باشیم
به اعتقاد رئیس اتاق اصناف اصفهــان، طرح ممنوعیت تردد 
از ساعت ۹ شب تا ۴ صبح بســیار موثر بوده است، چراکه افراد 
دورهمی خانوادگی را کمتر می کنند، اما اینکه در تصمیمی جدید 
بخواهیم 2 ساعت از فعالیت اصناف را کمتر کنیم هیچ اثر ملموسی 

بر کاهش انتقال کرونا نخواهد داشت.

رسول جهانگیری با اشاره به وضعیت نارنجی اصفهان از لحاظ شیوع کرونا، 
اظهار کرد: برای شب یلدا در حال حاضر محدودیتی برای فعالیت مشاغل 
گروه 1 و 2 وجود ندارد، با این وجود به دلیل شرایط فعلی کرونا و اینکه نباید 
دورهمی های خانوادگی داشته باشیم، امسال اعتقادی به برپایی مراسم 

شب یلدا ندارم.
وی اما در خصوص وضعیت بازار اصفهان در آســتانه شب یلدا، گفت: با 
وجودی که تاکید بر حذف دورهمی های خانوادگی در شب یلدا داریم، اما 
در آستانه این شب همانند دیگر ایام همچون محرم، ماه رمضان، شب عید 

و ... نظارت ویژه ای بر بازار داریم.
رئیس اتاق اصناف اصفهان افزود: به طور معمول مردم نســبت به خرید 
خشکبار و آجیل و شیرینی برای شب یلدا اقدام می کنند، که خوشبختانه 
همه چیز به وفور در بازار است و به خصوص در آستانه این شب نظارت های 

بازرسی اصناف در خریدهای شب یلدا و صنوف مرتبط بیشتر می شود.
وی در خصوص احتمال تغییر ساعت فعالیت اصناف در چند روز قبل و 
بعد از شب یلدا و تعطیلی از ساعت 18 یا 17 بعد ازظهر، گفت: هر تصمیمی 
که ستاد ملی و استانی کرونا در این باره اتخاذ کنند، اتاق اصناف و کسبه 
تمکین خواهند کرد. جهانگیری درباره اینکه آیا کم شدن ساعت فعالیت 
اصناف به دلیل شب یلدا از شیوع کرونا جلوگیری می کند، گفت: به اعتقاد 
من طرح ممنوعیت تردد از ساعت 21 شب تا 4 صبح بسیار موثر بوده است، 
چراکه افراد دورهمی خانوادگی را کمتر می کنند، اما اینکه در تصمیمی 
جدید بخواهیم 2 ساعت از فعالیت اصناف را کمتر کنیم هیچ اثر ملموسی 

بر کاهش انتقال کرونا نخواهد داشت.

مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان خبر داد:

توزیع ۶200 تبلت میان دانش آموزان 
نیازمند استان اصفهان

مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: تاکنون ۶ هزار 
و 200 تبلت و گوشی هوشمند میان دانش آموزان نیازمند استان 

اصفهان توزیع شده است.

محمد اعتدادی عصر چهارشنبه در مراسم کلنگ زنی مجتمع آموزشی 
قمصر کاشان اظهار داشت: خوشبختانه با حمایت های انجام شده از طرف 
مدیران و مسئولان استانی به خصوص استاندار اصفهان روزهای خوبی را 

در آموزش و پرورش استان اصفهان داریم.
وی با بیان اینکه دانش آموزان اصفهانی در بخش های مختلف تحقیقاتی 
و پژوهشی جوایز مختلفی را در جشنواره های ملی به خصوص جشنواره 
خوارزمی کسب کرده اند، ابراز داشت: البته ذکر این نکته هم واجب است 
که نقش معلمان و کادر زحمتکش مدارس در ایجاد این موفقیت ها غیرقابل 

انکار است.
مدیر کل اداره آموزش و پرورش استان اصفهان با بیان اینکه یکی از دلایل 
موفقیت های این وزارتخانه برای تأمین نیازهای سخت افزاری و نرم افزاری 
دانش آموزان حضور گسترده خیران است، تصریح کرد: برای مثال در زمینه 
آموزش مجازی با کمک خیرین بیش از شش هزار و 200 تبلت و گوشی 

هوشمند تهیه و در بین دانش آموزان نیازمند استان توزیع شده است.

گــــزارش

گــــزارش

آلودگی هوا، نفس اصفهان را برید
چند روزی است که آلودگی هوا، نفس اصفهان را بریده است. عوامل مختلفی دست به دست هم داده 
است تا هوای این کلانشهر تنگ شود. کیفیت هوای کلانشهر اصفهان در 24 ساعت منتهی به دوشنبه 

»بیست و چهارم آذرماه« با میانگین 139 در وضعیت ناسالم برای گروه های حساس ثبت شد. / ایمنا

حال و روز امامزاده »اسماعیل« اصفهان
گنبد مزین شده به کاشی معرق بنای امامزاده اسماعیل که در دوران صفویه صورت 
گرفته است و اکنون به نظر می رسد که کاشی های آن درحال فروریختن هستند  
با گذشت زمان و همچنین شرایط جوی پیش رو در فصل جاری، شرایط بدتری 

پیدا خواهند کرد./ ایسنا

احداث ۷۷۷ کیلومتر مسیر دوچرخه سواری در اصفهان
شــهرداری اصفهان علاوه بر افزایش مســیرهای 
پیاده روی در شــهر، ایجــاد حلقه بزرگ مســیر 
دوچرخه ســواری را در دســتور کار خود قرار داده 

است. / ایمنا

رزمایش مشترک طرح زمستانی ناجا استان اصفهان
رزمایش زمستانه پلیس راه و دیگر دستگاه های عملیاتی و امدادی با حضور سردار 
محمدرضا میرحیدری فرمانده انتظامی استان اصفهان در ستاد نیروی انتظامی 

استان برگزار شد. / تسنیم

REPORT IMAGES اصفهان در هفته ای که گذشت
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شــهریاری  حسینعلی 
کمیســیون  رییــس 
بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی در پاسخ 
به این ســوال که گفته 
می شــود »واردات واکســن متنفی 
شده است و شاید تنها برای گروه های 
پر خطر تعــداد محدودی واکســن 
وارد شــود«، گفت: وزارت بهداشت 
از کواکــس )نهــاد هماهنگ کننده 
تلاش های جهانی برای دسترســی 
کشورها به واکســن کووید-۱۹( ۱۵ 
میلیون و ۸۰۰ هزار دوز واکسن کرونا 
درخواست کرده است و براساس پیش 
پرداخت قرار بــوده مبلغ ۵۲ میلیون 
دلار پرداخت کند که تاکنون یک دلار 

هم نتوانسته پرداخت کند.
وی افزود: پولی که کواکس می خواهد 
فرانک سوئیس اســت، ولی در منابع 
ارزی ایران، فرانک ســوئیس نیست 
و واحد پولی کشــورهایی که با ایران 
روابط ارزی دارند قابلیت تبدیل سریع 
به فرانک را ندارند بــه همین خاطر 
بعید اســت که بتوانند پول واکسن را 

پرداخت کنند.
شهریاری افزود: اگر هم پول پرداخت 
شود بعید نیست که واکسن کرونا به 

سرنوشت واکسن آنفولانزا دچار شود. 
چراکه تحریم ها باعث شد که با وجود 
پرداخــت پول ۱۴ میلیون واکســن 
آنفولانــزا نتوانیم آن را وارد کشــور 
کنیم. در مورد کواکس اولا مشخص 
نیست پول را بتوانیم پرداخت کنیم 
و در وهله بعدی تضمینی نیست اگر 
هم پول را پرداخت کردیم، تحریم ها 
اجازه واردات واکســن کرونا به ایران 

را بدهند.
وی افــزود: هم اکنون با دو مشــکل 
تحریم و انتقال ارزی مواجه هستیم 
و به همیــن خاطر بهتر اســت امید 
بیشتری به تولید داخل داشته باشیم. 
البته قطعاً وزارت بهداشــت و بانک 
مرکزی تلاش های خود را برای حل 
این مشکلات انجام می دهند اما بنده 
امیدی نــدارم که بتوانیــم از طریق 
واردات واکسن مشــکل خود را حل 
کنیم، به همین دلیل باید امید روی 
تولید داخل واکسن باشــد. با توجه 
به این مشکلات به نظر می رسد بهتر 
است توان و تلاش خود را برای تولید 
واکسن داخلی بگذاریم، شرکت های 
داخلی بــه مراحل خوبــی در تولید 
واکسن کرونا رسیده اند، فاز مطالعه 
بالینی واکسن بنیاد برکت آغاز شده و 
امیدواریم طی چند روز آینده موسسه 
رازی هم به این مرحله برســد.وی با 
بیان اینکه چند شرکت دانش بنیان 
دیگر نیز در حال فعالیت برای تولید 
واکسن کرونا هســتند، اظهار کرد: با 
این وجود در خوشبینانه ترین حالت 
تولید این واکسن ها زودتر از خرداد و 
تیر بعید اســت به نتیجه برسد. البته 

برخی از این شرکت ها، مدعی هستند 
اگر تامین مالی شوند می توانند تا قبل 
از عید واکسن کرونا را به مرحله تولید 
برســانند، ولی این بیشتر در حد یک 
ادعاســت هرچند ما امیدواریم این 
شــرکت ها بتوانند به این وعده جامه 
عمل بپوشانند، اما افراد کارشناس و 
خبره می گویند زودتر از خرداد و تیر 
سال آینده چنین امکانی وجود ندارد.

آیا تمــام ایرانیان واکســینه 
می شوند؟

رییس کمیســیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اســلامی در پاسخ به 
این سوال که در صورت تولید واکسن 
ایرانی آیا تمامی ایرانیان واکســینه 
می شــوند یا تنها گروه های پرخطر 
واکسینه خواهند شــد؟، عنوان کرد: 
اگر بخواهیم واکسناســیون عمومی 
انجام دهیــم که برخی از کشــورها 
شــروع کردند و رایگان هــم انجام 
می دهند، حداقل ۱۵۰-۱۴۰ میلیون 
دوز واکســن نیاز داریم. این شــدنی 
نیست که بتوانیم در داخل با سرعت 

این میزان واکسن را تامین کنیم. 
وی افزود: واکســن ایرانی در مرحله 
اول احتمالاً به کادر درمان و گروههای 
پر خطر تزریق می شــود. اینکه فکر 
کنیم همه اعضای جامعه را می توانیم 
واکسن بزنیم درست نیست، چون این 

میزان تولید نخواهیم داشت.
شــهریاری عنوان کرد: امیدواریم که 
به مرحله ای برســیم که میزان تولید 
واکســن نه تنها به انــدازه همه ملت 
ایران بلکه به میزانی باشد که بتوانیم 
آن را صادر کنیم اما به نظر می رسد 

در مراحــل اول صرفا مقــدار تولید 
پاســخگوی گروه های پرخطر و کادر 

درمان باشد.
آیا تزریق واکسن ایرانی رایگان 

است؟
شهریاری در پاســخ به سوال دیگری 
در مورد اینکه آیــا در صورت تولید و 
توزیع واکسن ایرانی، واکسیناسیون به 
صورت رایگان انجام می شود؟، عنوان 
کرد: ســازوکار واکسیناسیون کرونا 
همانند واکســن آنفلوانزاست. برای 
دریافت واکسن آنفلوانزا کادر درمان 
و یا زنــان بــاردار و .... پولی پرداخت 
نکردند در این مورد هــم قطعا روال 
همینطور خواهد بــود و گروههای پر 
ریسک به صورت رایگان این واکسن 

را دریافت خواهند کرد.

رییس کمیســیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اســلامی ادامه داد: 
بقیه افــراد اگر توان مالــی پرداخت 
وجه واکسن را داشــته باشند از آنها 
این هزینه دریافت می شود اما برای 
ســایر افراد نیازمند رایگان واکسن 
کرونــا ایرانــی تزریق خواهد شــد. 
براساس آنچه که سازمان غذا و دارو 
با شــرکت های تولید واکسن داخلی 
توافق کرده، قیمت واکســن ایرانی 
۷۰-۶۰ درصد قیمت واکسن خارجی 

خواهد بود.
واکسن ایرانی کرونا ۶ دلار

شهریاری ادامه داد: به عنوان مثال اگر 
قیمت یک واکســن خارجی ده دلار 
باشــد، وزارت بهداشت برای واکسن 
ایرانی به شرکت تولید کننده ۶ دلار 

پرداخت می کند و به نظر می رسد که 
قیمت  هر واکسن ایرانی برای وزارت 
بهداشــت در کمترین حالت ۶ دلار 

تمام شود.
واکســنی برای افراد خاص وارد 

کشور نشده است
رییس کمیســیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اسلامی در خصوص 
شایعاتی که مبنی بر واردات واکسن 
خارجی به کشور و تزریق آن به افراد 
خاص مطرح می شود نیز گفت: قطعاً 
صحت نــدارد، وارد کردن واکســن 
فایزر در زنجیره سرد و دمای منهای 
۷۰ درجه و آنچه مطرح می شــود به 
این سادگی نیســت و علاوه بر این، 
شایعه مطرح شده با تفکر موجود در 

جمهوری اسلامی سازگاری ندارد.

 ممنوعیت ها و محدودیت های
 شب یلدا اعلام شد؛

تکلیف اصناف چیست؟
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا درباره 
محدودیت ها و ممنوعیت های تردد ویژه 

شب یلدا توضیحاتی ارائه کرد.
 دکتر علیرضا رئیسی، ســخنگوی ستاد 
ملی مقابله با کرونا گفت: جلســه ستاد با 
حضور رئیس جمهور و گروه های تخصصی 
برگزار  شد و درخصوص قرارگاه عملیاتی 
پیشــنهاداتی مطرح و تصمیماتی در این 
زمینه گرفته شد.رئیسی گفت: ممنوعیت 
تردد در روزهای شنبه و یکشنبه )۲۹ و ۳۰ 
آذر( از ساعت ۲۰ خواهد بود و اصناف هم 
به جز مشاغل گروه یک باید از ساعت ۱۸ 

تعطیل شوند.
وی افــزود: بــر اســاس تصمیم گیری 
انجام شده، پلیس راهور و نیروی انتظامی 
کنترل ترددها را بر عهده خواهند داشت 
و خودروهای شخصی که در ساعت های 

ممنوعه تردد داشــته باشــند، از طریق 
دوربین یا ماموران پلیس راهور به میزان 

۲۰۰ هزار تومان جریمه خواهند شد.
رئیســی گفت: دورهمی های خانوادگی 
عامل حدود ۵۰ درصد از ابتلاها به بیماری 
کرونا است و در برخی موارد این ابتلا منجر 
به فوت خواهد شد. برگزاری دورهمی های 
خانوادگی به معنای شریک شدن در میزان 
مرگ و میرهای ناشی از ابتلا است و باید 
بدانیم که همه چیز قانــون و محدودیت 
نیســت. بلکه مردم باید مســئولیت های 

اجتماعی خودشان را بپذیرند.
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله بــا کرونا 
تاکید کرد: طی روزهای شنبه و یکشنبه 
ترددهــای بین شــهری در شــهرهای 
نارنجی و قرمــر ممنوع اســت و اصناف 
متخلف مشمول جرایم سنگین می شوند.
ممنوعیت تردد خودروهای شخصی 
از ساعت ۲0 تا ۴ بامداد در روزهای 

شنبه و یکشنبه
دبیر کمیتــه اجتماعی انتظامی ســتاد 

ملی مدیریــت کرونــا از ممنوعیت تردد 
خودروهای شــخصی از ســاعت ۲۰ تا ۴ 
بامداد در روزهای شنبه و یکشنبه هفته 
آینده همزمان با شــب یلدا خبر داد و از 
شهروندان درخواســت کرد با هدف قطع 
زنجیره شــیوع کرونا ویروس از هرگونه 
دورهمی و برگزاری مراســم شــب یلدا 

خودداری کنند.
حسین قاسمی در تشریح محدودیت های 
شب یلدا در هفته آینده به ایسنا گفت: بی 
تردید با هدف قطع زنجیره کرونا ویروس از 
شهروندان درخواست می کنیم از هرگونه 
برگزاری مراســم شــب یلدا و دورهمی 
خودداری کنند و مراسم یلدا را به صورت 

مجازی انجام دهند.
وی افزود: در همین راستا برای پیشگیری 
از رفت ها و آمدها و تجمعات شــب یلدا 
مقرر شد روزهای شــنبه و یکشنبه  ۲۹ و 
۳۰ آذرماه، اصناف از ساعت ۱۸ تعطیل و 
تردد خودروهای شــخصی نیز در این دو 
روز، از ساعت ۲۰ تا ۴ بامداد ممنوع شود.

به جواب تست های آنتی 
بادی کرونا دل خوش نکنید!

تست آنتی بادی در کشور 
مختص کرونا نیست

عضو هیئت علمی دانشگاه در خصوص 
میزان اهمیت پاســخ تست های آنتی 
بادی پس از بهبود مبتلایان به کرونا، 
عنوان کرد: کیت های موجود در کشور 
قابلیت اندازه گیری آنتی بادی از بین 

برنده کووید-۱۹ را ندارند.
دکتر شــروین شــکوهی، فلوشــیپ 
بیمــاری هــای عفونــی در بیماران 
پیوندی اظهار کرد: پادتنی که در بدن 
تولید و منجر به متوقف کردن عفونت 
زایی ویــروس کووید-۱۹ می شــود، 
Neutralizing Antibodies یــا آنتی 

بادی های از بین برنده نام دارد.
وی ادامه داد: کیت هــای موجود در 
ایران هیچ کــدام قابلیت اندازه گیری 

این آنتــی بادی را ندارنــد. همچنین 
انجام این تست ها برای افراد معمولی 
یا بهبودیافتگان کرونا ضرورتی ندارد، 
چراکه نه نشــان دهنده مبتلا شــدن 
یا نشدن فرد، نه نشــان دهنده ایمنی 
داشتن یا نداشتن فرد در مقابل ابتلای 
مجدد و نه نشــان دهنده وجود امکان 

انتقال بیماری توسط فرد است.
عضو هیئت علمی دانشگاه با بیان اینکه 
متاسفانه برخی پزشکان مردم را نسبت 
به انجام این تســت حساس کرده اند، 
تصریح کرد: حساســیت مردم نسبت 
به انجام و جواب این تست مشکلاتی 
را ایجاد کرده اســت، به عنوان مثال 
برخی از کارفرماها، میزان Igm را شرط 
بازگشت کارمندان بهبودیافته به محل 

کار اعلام می کنند.
دکتر شکوهی، با غیراستاندارد خواندن 
تست های آنتی بادی در ایران، افزود: 
در ســایر کشــورها کیت هایی برای 
اندازه گیری میزان آنتــی بادی های 

Neutralizing وجود دارد اما تســت 
های موجود در کشــور ما آنتی بادی 
هایی را اندازه می گیرد که ممکن است 
تحت تاثیر وجود سایر کروناویروس ها 
پاسخ دهند. به این معنی که اگر فرد به 
سایر کروناویروس ها مبتلا باشد، پاسخ 
تست آنتی بادی او نشان از وجود پادتن 
دارد که در حقیقت پادتن نیســت، از 
دیگر کروناویروس هاســت. در نتیجه 
تست های آنتی بادی موجود در کشور 
اختصاصی ویروس کووید-۱۹ نیست.

عضو هیئت علمی دانشگاه بیان کرد: 
از طرف دیگر اگر جواب تســت میزان 
پادتن را صفر نشان دهد، به این معنی 
نیست که فرد مبتلا خواهد شد یا خیر 
و برعکــس. گزارش هایی در دســت 
است که برخی بیماران با وجود پادتن 
در بدنشــان، ظرف ســه ماه، سه بار 
پشت سر هم مبتلا شــدند، بنابراین 
 تست های داخل کشــور قابل اعتماد

 نیستند.

قیمت واکسن ایرانی کرونا مشخص شد
رییس کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس شــورای اسلامی به بیان 

توضیحاتی در خصوص واکسن کرونا از واردات آن تا زمان تولید واکسن در 

کشور و همچنین قیمت آن پرداخت.

اگر قیمت یک 
واکسن خارجی ده 
دلار باشد، وزارت 

بهداشت برای 
واکسن ایرانی به 

شرکت تولید کننده 
۶ دلار پرداخت 
می کند و به نظر 

می رسد که قیمت  هر 
واکسن ایرانی برای 
وزارت بهداشت در 

کمترین حالت ۶ دلار 
تمام شود.

ایسنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

سلامتی را فدای یک شب دورهمی نکنیم
 فوق تخصص بیماری های عفونی و گرمسیری به مردم توصیه کرد شب یلدا را با توجه به شیوع ویروس 

کرونا، بدون دورهمی های مرسوم برپا کنند و سلامتی خود و اعضای خانواده را به خطر نیندازند.
دکتر حمید عمادی افزود: دورهمی های شبانه به خصوص اینکه در آستانه شب یلدا نیز هستیم سبب 
شیوع بیشتر ویروس کرونا در سطح جامعه و افزایش آمار بستری و مرگ و میر هموطنان به خصوص 

قشر سالمند خواهد شد.
وی اظهار داشت: به رغم این که شب یلدا یک سنت خوب و حسنه است و سبب جمع شدن مردم در 
کنار هم خواهد شد اما امسال در شرایط خاصی قرار داریم زیرا نتایج مطالعات انجام شده در دنیا نشان 
داده مهمترین راه انتقال کرونا ایجاد تجمعات کوچک است که در ایران این موضوع بیشتر ختم به 

دورهمی های خانوادگی می شود.
دکتر عمادی گفت: مردم نباید با این دید که مثلًا کادر درمان خسته شده اند به موضوع سلامتی 
خود نگاه کنند بلکه فقط باید به لحاظ حفظ جان خود و عزیزان خویش  مانع از گسترش بیماری 

کرونا شوند.

فوق تخصص بیماری های عفونی و گرمسیر با تاکید بر سرد شدن هوا و بسته بودن پنجره های منازل 
توسط مردم، فضای بسته بدون جابجایی هوا را در اینگونه شرایط بهترین مکان برای انتقال کرونا 

دیگران عنوان کرد.
وی اظهار داشت : نباید با نادیده گرفتن پروتکل های بهداشتی آن هم فقط برای یک شب دور هم بودن 

بیماری و مرگ را به عزیزان خود هدیه کنیم.
دکتر عمادی با تاکید بر اینکه فقط یک فرد ناقل به کرونا می تواند در مدت زمان ۱۰ دقیقه در یک 
فضای بسته به رغم استفاده از ماسک، دیگران را آلوده کند، تصریح کرد: از دولت و ستاد ملی مقابله با 
کرونا می خواهم با کاهش شدید مجوز تردد تاکسی های اینترنتی به خصوص برای شب یلدا مانع ایجاد 
دورهمی های خانوادگی و در واقع مانع گسترش مجدد بیماری کرونا و هدر رفتن تلاش و زحمات 

کادر بهداشت و درمان شود.
وی اجرای طرح محدودیت تردد شبانه خودروها را مثبت ارزیابی کرد و اظهار داشت: این طرح سبب 
کاهش و کنترل بیماری کرونا شده اما به منزله پایان بیماری نیســت و امیدوارم اجرای این طرح 

همچنان تا ریشه کنی این بیماری ادامه داشته باشد.
فوق تخصص بیماری های عفونی تصریح کرد: آثار مثبت اجرای طرح محدودیت تردد شبانه جلوگیری 

از دورهمی های خانوادگی است که امروزه در دنیا به این نتیجه 
رسیده اند که دورهمی های کوچک اجتماعی از مهمترین 

دلایل گسترش کرونا در جامعه است.
دکتر عمادی با بیان اینکه ارائه مجوز نامحدود تاکسی 
های اینترنتی از جمله اشکالات اجرای طرح محدودیت 
تردد شبانه به شمار می رود، گفت: به نظر می رسد برای 

جلوگیری از گسترش کرونا به خصوص در شب یلدا باید از 
تردد همه خودروها به غیر از امدادی و پلیس جلوگیری شود.

وی اظهار داشت: از دولت و ستاد ملی مقابله با کرونا می خواهم 
با این موضوع قدری جدی تر برخورد کنند و اجازه ندهند تنها برای 

یک شب شیرینی این همه زحمات به دست آمده کادر بهداشت و درمان به کام همه مردم تلخ شود.
دکتر عمادی از مردم خواست ضمن رعایت پروتکل های بهداشتی از حضور در هر دورهمی در شب 
یلدا پرهیز کنند و به تلاش و زحمات شبانه روزی پزشکان، پرستاران و همه کادر بهداشت و درمان و 

شهدای مدافع سلامت احترام بگذارند.

استخدام کارمند با حقوق ثابت در یک 
دفتر بیمه محدوده خیابان جی اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۵۲۲۳۱۹۰

استخدام مدیر حسابداری در شرکت 
آران گاز اصفهان

واتساپ ۰۹۰۲۱۱۸۸۹۱۸

استخدام کارپرداز آقا با حقوق و مزایا در 
اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۳۸۰۲۳۲۷

استخدام ۴ ردیف شغلی در شرکت 
داروسازی گل دارو 
hr@goldaruco.com

استخدام کارشناس معدن از کل 
ایران جهت کار در شهرستان نائین
mineengagement@gmail.com

استخدام حسابدار خانم در شرکت 
مهندسی آرمان نقشه اسپادانا 

واتساپ ۰۹۱۳۲۰۱۳۵۷۷

استخدام کارشناس اداری و منابع 
 IT انسانی و کارشناس

واتساپ 0939۴535301

استخدام مهندس مکانیک، مهندس 
عمران، حسابدار و کارمند اداری

تلفن ۰۳۱۳۶۸۰۲۳۹۴

استخدام مهندس صنایع با حقوق و 
مزایای ویژه و مکفی در اصفهان

estekhdamgroup.job@gmail.com

استخدام مهندس تاسیسات در 
مجموعه آریا نوین پارسه 
واتساپ ۰۹۹۰۱۰۳۰۳۹۸

استخدام مترجم تخصصی فیلم های 
آموزشی )رشته معماری، عمران(

واتساپ ۰۹۱۳۴۵۶۰۴۳۰

گزارش

این ۷ کار را انجام دهید تا آلزایمر نگیرید
گزارش

معاون تولید انستیتو پاستور با بیان این که »تولید 
واکسن کار بسیار پیچیده ای است« گفت: ظرفیت کشورهایی که دانش فنی ساخت واکسن را 
دارند زیاد نیست و نیاز به ایجاد پلتفرم های بیشتر داریم، حتی با وجود پروژه کووکس که ایران نیز 
عضو آن است، به نظر نمی رسد واکسن برای واکسیناسیون عمومی به سرعت در اختیار همه ی 
مردم قرار بگیرد. دولت ها اولویت بندی برای واکسن دارند در نتیجه واکسن به سرعت در اختیار 
همه ی اعضای جامعه قرار نمی گیرد؛بنابراین توصیه می کنم حتی اگر قرار است به زودی واکسن 
در اختیار مردم قرار بگیرد باز هم از ماسک استفاده شود. توصیه  CDC این است که مردم حداقل 

تا زمستان سال آینده از ماسک استفاده کنند.
 دکتر دلارام درود در نشســت انجمن ترویج علم بیان کرد: واکســن کرونا واکسنی  است که بر 
اساس تفکری جهانی ایجاد شد، به همین دلیل در کمترین زمان در تاریخ، از میز آزمایشگاه به 

واکسیناسیون عمومی رسید. کوتاه ترین زمان رسیدن واکسن به بازار پیش از این 
متعلق به واکسن اوریون بوده که پنج سال طول کشیده است. سیر سریع اطلاعات، 
رایگان چاپ شدن مقاله ها و روند به اشتراک گذاری اطلاعات از دلایل سرعت ساخت 

این واکسن بود.
وی با بیان این که »تولید واکســن کار بســیار پیچیده ای اســت« گفت: ظرفیت 
کشورهایی که دانش فنی ساخت واکسن را دارند، زیاد نیست و نیاز به ایجاد پلتفرم های 
بیشتر داریم، حتی با وجود پروژه کووکس که ایران نیز عضو آن است، به نظر نمی رسد 
واکسن برای واکسیناسیون عمومی به ســرعت در اختیار همه ی مردم قرار بگیرد. 
دولت ها اولویت بندی برای واکسن دارند، در نتیجه واکسن به سرعت در اختیار همه ی 
اعضای جامعه قرار نمی گیرد؛ بنابراین توصیه می کنم حتی اگر قرار اســت به زودی 
واکسن در اختیار مردم قرار بگیرد، باز هم از ماسک استفاده شود. توصیه ی مرکز کنترل 
و پیشگیری از بیماری های آمریکا)CDC( این اســت که مردم حداقل تا زمستان سال 

آینده از ماسک استفاده کنند.
عضو هیئت علمی انستیتو پاستور ادامه داد: حتی تزریق واکسن روتینی مانند واکسن آنفلوآنزا 
که سال هاست مورد استفاده قرار می گیرد و ایمنی ای حدود ۴۰ تا ۶۰ درصد دارد به همه ی افراد 

توصیه نمی شود.
رئیس مرکز رشد زیست فناوری انستیتو پاستور با بیان این که »در خصوص واکسن کرونا راه های 
نرفته ی بسیاری باقی مانده است«، خاطرنشان کرد: هنوز عوارض طولانی مدت آن که یک سال 
بعد از تزریق واکسن مشخص می شود، معلوم نیست. درست است که فاز سوم آن بر روی طیف 
وسیعی از مردم انجام شده است، اما ما دیدیم که در کشورهای پیشرفته تر منطق اولویت بندی این 

است که افرادی که ریسک بالایی دارند، در اولویت تزریق قرار بگیرند.
عضو هیئت علمی انستیتو پاســتور با تاکید بر این که »هیچ واکسن و دارویی بی ضرر نیست«، 
گفت: ساده ترین داروها مانند استامینوفن و آسپیرین نیز عوارضی دارند. هر میکروارگانیسمی که 
وارد بدن می شود، سیستم ایمنی علیه آن تحریک می شود و قاعدتا فعل و انفعال هایی در بدن رخ 
می دهد. کوچکترین واکنش ممکن است افزایش دمای بدن و درد و ورم در ناحیه تزریق باشد. در 
خصوص واکسن فایزر گفته می شد که فلج بلز در برخی از دریافت کنندگان دیده شده است. اگر 
نگاه آماری داشته باشیم و اگر احتمال وقوع این عارضه را یک صدم درصد در نظر بگیریم، چهار 
نفری که از میان سی هزار نفر دریافت کننده ی واکسن به این عارضه دچار شده اند هم در رده ی 
همان یک صدم درصد قرار می گیرند. در نتیجه باید در خصوص نشــر این اطلاعات دقت کنیم. 
ممکن است در مطالعات بالینی واکسن کرونا عوارضی در کوتاه مدت دیده نشده باشد، اما عوارض 
بلند مدت واکسن هنوز مشخص نیست و باید نتایج بررسی ها در بلندمدت معلوم شود تا بتوان گفت 

واکسن در طولانی مدت نیز ایمن خواهد بود.
وی در پایان با بیان این که »در ایران نیز مجموعه هایی هستند که نشان دادند ظرفیت های علمی 
برای تولید واکسن وجود دارد«، افزود: اگر تحریم ها نبود و تامین تجهیزات و انتقال پول راحت بود، 
می شد سریع تر به فازهای بالینی رسید. یکی از این واکسن ها که مجوز ورود به فاز بالینی را گرفته 
است، تحت نظر مدیریت استادان بنام کشور قرار است کار بالینی را آغاز کنند. ما در کشور تاکنون 
واکسنی نداشتیم که مطالعات آن از فاز یک آغاز شود، همیشه در کشور واکسن هایی داشته ایم 
که یا تکنولوژی تولید آن از خارج از کشور وارد شده است یا بسیار قدیمی بوده است. این که تولید 
واکسن از مرحله ی تعیین دوز آغاز شود، موجب ایجاد زیرساخت های دانشی در کشور می شود. 
این ویروس اولین و آخرین نیست و باید زیرساخت های بالینی تولید واکسن در کشور ایجاد شود. 
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Oil jumps to 
highest since 
February
Oil surged to the highest in 
nearly 10 months in New York 
alongside a broader market 
rally as breakthroughs on 
U.S. stimulus talks combined 
with the Covid-19 vaccine 
rollout stoked optimism 
around a demand revival.U.S. 
benchmark crude futures 
rose 1.3% on Tuesday after 
Senate Majority Leader Mitch 
McConnell said Congress will 
not leave for the year without 
a spending package, as talks 

continue to finalize Covid-19 
relief.Meanwhile, Moderna 
Inc.’s vaccine was deemed safe 
by U.S. regulators, clearing 
the way for a second shot 
to quickly gain emergency 
authorization.“Oil’s reacting to 
pretty significant increases in 
risk appetite,” said Bart Melek, 
head of global commodity 
strategy at TD Securities. 
“But with the second wave 
probably continuing to 
damage demand growth and 
inventories likely staying at 
somewhat elevated levels, 
the market is having second 
thoughts about going 
materially higher.”

Iran's trade with 
ECO exceeds 
$5.7bn
The spokesman of 
Iran's Customs Office 
said that Iranian trade 
with members of 
Economic Cooperation 
Organization has 
surpassed 5.7 billion 
dollars in the past eight 
months of the current 
Iranian year (starting on 
March 20).
Iran has exported 
7,430,423 tons of 
goods to ECO member 
states, which was worth 
2,945,623,049 dollars, 
said Ruhollah Latifi on 
Thursday.
The Iranian export to the 
members of ECO involved 
liquefied gas, petroleum 
products, fish, shrimps, 
tomato paste, vegetables, 
fresh and dried fruits, 
saffron, dried nuts, etc.
In the same period, 
Iran has imported 
3,481,304 tons of 
goods with the value of 
2,817,313,451 dollars. 
The imported items to 
Iran from ECO member 
states have mostly 
been raw materials, 
thread strings, cotton, 
barley, lentil, beans, 
different kinds of acid, 
industrial equipment and 
agricultural machinery.
Members of ECO are 
Iran, Turkey, Pakistan, 
Azerbaijan, Kazakhstan, 
T u r k m e n i s t a n , 
Kyrgyzstan, Tajikistan, 
and Afghanistan.
Latifi said from the ECO 
members, Iran has had 
the biggest trade with 
Afghanistan, Turkey, and 
Azerbaijan.
Iran reopens 
NE border 
crossing with 
Turkmenistan
The exchange of goods on 
the land border crossing 
of Lotfabad was resumed 
in accordance with the 
interests of Iran as part 
of facilitating trade with 
Turkmenistan, a local 
official in Khorasan 
Razavi Province Ali 
Rasoulian said on 
Thursday.
Goods are shipped to 
Turkmenistan via three 
land border crossings of 
Lotfabad, Sarakhs, and 
Bajgiran in Khorasan 
Razavi province, which 
had been closed by the 
neighboring country in 
March 2020 following the 
coronavirus outbreak.
Turkmenistan has 
reopened the Sarakhs 
rail route and then the 
Lotfabad land border by 
setting out  conditions for 
Iranian trucks to cross.
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In a video 
message in 
the 5th edition 
of Iran's 
I n t e r n a t i o n a l 
R e n e w a b l e 
E n e r g y 

Conference and 
Exhibition (Iran REC 
2020), Ardakanian 
said: “Relying on the 
high potential of 
renewable energy 
sources, including 
solar, wind, biomass, 
geothermal, etc., the 
Energy Ministry 
has planned good 
measures in order 
to implement new 
policies for creating 
positive changes in the 
development of the 
country’s renewable 
energy sector.”
“In recent years, the 
global renewable 
energy market and 
its governing policy 
frameworks have been 
developing rapidly 
and by installing 177 
GW capacity of new 
renewable power 
plants with more 
than $282 billion of 

investment in this 
field during 2019 (up 
one percent from the 
previous year), the 
total installed capacity 
of renewable power 
plants across the world 
has reached 2,533 GW.”
Ardakanian said that 
wind and solar power 
plants with 622 
and 584 gigawatts, 
respectively, have 
the highest capacity 
among renewable 
energy sources.
According to 
perspectives set in the 
Renewable Energy 
Roadmap (REmap) 
scenario presented 
by the International 
Renewable Energy 
Agency (IRENA), the 
share of renewable 
energy could reach 
more than 30 percent 

in the global energy 
basket by 2030, he said.
The currently available 
technologies can make 
it possible to increase 
the share of renewable 
energies in the global 
energy mix to 36 
percent by boosting 
energy efficiency 
as well as improving 
access to energy 
sources.
Like other developing 
countries, Iran is taking 
serious measures for 
expanding its presence 
in the global renewable 
energy scene.
The country is 
implementing several 
joint projects with the 
neighboring countries 
including Afghanistan 
in this regard.
Renewables, including 
hydropower, account 

for seven percent of 
Iran’s total energy 
generation, versus 
natural gas’s 90 
percent share.
Overall, in the next five 
years, Iran is aiming for 
a 5,000 MW increase 
in renewable capacity 
to meet growing 
domestic demand and 
expand its presence in 
the regional electricity 
market.
Back in October, 
the country’s 
Renewable Energy 
and Energy Efficiency 
Organization (known 
as SATBA) announced 
that 28 new renewable 
power plants are going 
to be inaugurated 
across Iran by the end 
of the current Iranian 
calendar year (March 
20, 2021).

Website SEO analysis 
and online shop 
development, the most 
needed services of 
any business during 
coronavirus pandemic.
We are close to the end of 2020, the 
year of coronavirus and a lot of changes 
in businesses and lifestyles. During this 
pandemic, all company owners were 
thinking about a different future of their 
business.
Mostly, the businesses were focused on their 
online part of their marketing and sales. 
So, Statistics shows many companies that 
never ever have given importance to their 
website previously, in 2020 they were trying 
to improve their website’s ranking.
Specially, many businesses tried to make 
online sales and create their own online 
store. According to Google search result 
statistics on Google trends, the search 
amount related to the keyword “online 
shop”, increased about 2 times, only from 8th 
March 2020 to 29th March 2020.
What is website analysis service?
The companies are now used to do their own 
SEO improvement. Some of them are still 
do not trust the search engine optimization 
companies. So, the main thing which they 
need is an analysis report of the website’s 
optimization issues.
Let us imagine you have a full report about 
your website code standards, about its 
loading speed issues, its capabilities, 
mobile-friendliness, keywords, and many 
more. Then you can improve the issues 
easier.
So, a good report can really help you for a 
successful growth.
What is On-Page and Off-Page search engine 
optimization?
On-Page optimization stands for every 
improvement on the website itself which 
can effect on website’s ranking. As an 
example of On-Page optimization, we can 
mention Title, Meta tags, keywords and 
contents, images, and their alternative 
description, heading of paragraphs.
But the Off-Page optimization stands for 
every improvement happens out of the 
website (but related to website). The main 
structure of Off-Page SEO is based on social 
media and external backlinks (the websites 
that linked to a specific website).
One of most important reports that every 
company needs as a website analysis report, 
is the backlinks report to understand which 
websites linked to their website.
Leading companies for these type of 
services
DotNek™ is an international software 
trademark, that is mainly active in European 
union. DotNek company is experienced iOS 
and Android app development team with 20 
years of development experience in custom 
software, mobile apps, and mobile games 
and web standard analysis. DotNek is also 
capable of developing custom software in 
almost every programming language and for 
every platform, using any type of technology, 
and for all kinds of business categories. It 
means world class developers for world 
class business applications.

Iranian Energy Minister Reza Ardakanian said on 
Wednesday that the country has great potentials 
in the field of renewable energies and can have a 
significant role in developing the region’s market for 
such energies.

Iran has great capacities to expand 
renewable energy market: energy min.

news

Like other 
developing 
countries, Iran 
is taking serious 
measures for 
expanding its 
presence in the 
global renewable 
energy scene.
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Banks Want 
Easier Rules 
for Electronic 
Customers

Managing directors 
of banks and credit 
institutions have called 
on the Central Bank of 
Iran to revise regulations 
related to the verification 
of customers’ identity to 
enable banks offer a wider 
range of services without 
requiring customers’ 
physical presence. 
“The banking network has 
been working to provide 
services via electronic 

platforms requiring 
customers’ physical 
presence at the branch in 
line with social distancing 
requirement. However, we 
believe some regulations 
need a reconsideration 
to broaden the scope 
of e-banking during 
the pandemic,” reads a 
letter signed by Kourosh 
Parvizian, head of the 
Private Banks and Credit 
Institutions Association, 

and Mohammad Reza 
Hosseinzadeh, head of the 
Coordination Council of 
State and Privatized Banks.
As per the Anti-Money 
Laundering and Countering 
the Financing of Terrorism 
Law, customers must come 
to the bank for confirming 
their identity, even though 
“many state organizations 
make use of existing 
infrastructure to verify 
customers’ identity online.”
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In reaction to 
the adoption of 
the anti-Iranian 
resolution in 
the UN General 
A s s e m b l y , 
which was 

proposed by Canada 
and with the support of 
European countries and 
the Zionist regime, Saeed 
Khatibzadeh said that 
the resolution lacks legal 
credibility, deploring the 
stances adopted by the 
initiators of the resolution 
on the instrumental 
use of international 
organizations to impose 
pressure on Iran.
Stating that many chief 
initiators of the resolution 
have a dark record of 
brazen and systematic 
violation of human rights, 
particularly through 
military interventions 
in other countries and 
arms sales to dictatorial 
and despotic regimes, he 
noted, "The resolution 
that was adopted at the 
United Nations General 
Assembly yesterday with 
the votes of less than half 
of the UN Member States 
and non-participation of 
more than 110 countries 
is in fact the same text that 
was recently ratified by the 
General Assembly Third 
Committee with the same 
votes and was passed at 
the General Assembly 
according to modus 
operandi of the United 
Nations."
Expressing an abhorrence 
of the deep-rooted 
hypocrisy of initiators 
of the resolution, 
Khatibzadeh also said that 
they have turned a blind 

eye to the US’ economic 
terrorism against the 
Iranian nation under the 
influence of US bullying 
and have practically 
sunk to the level of the 
US regime’s accomplices 
instead of condemning 
the illegal and anti-human 
sanctions imposed by the 
US.
He urged Canada and the 
other main supporters 
of the resolution to stop 
interventionist and 
immoral behavior towards 
independent nations.
“Such unconstructive 
measures would not only 
not help the promotion of 
human rights at the global 
level, but only aggravate 
negative clichés and 
political labeling against 
the independent states,” 
the Iranian diplomat 
highlighted.
“We condemn the move by 
the Canadian government 
and other initiators of 
the resolution, which is a 
blatant example of abuse of 
the transcendent concepts 
and values of human rights 
for the advancement of 
short-sighted political 
intentions, and find it to 
be lacking in any legal 
credibility and effect,” he 
said.
The spokesman also said 
that like the previous 

voting at the Third 
Committee, 114 countries 
out of around 190 UN 
Member States have 
refused to support the 
resolution, adding that 
the move by Canada and 
the chief initiators of the 
resolution was in line with 
their policy of pinning the 
blame on others in the field 
of human rights.
He emphasized that the 
repetition of fake and false 
reports from that group 
of countries against the 
Iranian people would only 
further discredit their 
human rights claims.
An anti-Iranian resolution 
initiated by Canada, which 
had been put forward 
at the UN in New York 
several years ago within 
the framework of a certain 
work plan among a series 
of Western states, was 
adopted by the UN General 
Assembly yesterday.
The resolution had already 
received initial approval 
from the Third Committee 
of the General Assembly.
Fewer than 80 countries 
and regimes voted in 
favour of the resolution, 
including the Zionist 
regime, the US, Saudi 
Arabia, Bahrain, the United 
Arab Emirates, Albania, 
the UK, Canada, France, 
and Germany. However, 

the majority of the UN 
Member States -some 
115 countries- refused to 
support the resolution, a 
clear sign that the bulk of 
countries are dissatisfied 
with the arrogant and 
selective approach of the 
initiators of the resolution.
The Iranian Foreign 
Ministry Spokesperson 
had already mentioned 
a list of the governments 
initiating and sponsoring 
resolutions against Iran 
and had denounced 
Canada’s shameful move to 
rally “a group of notorious 
governments in the human 
rights sphere”, including 
the US regime, the Zionist 
regime, and Bahrain, for 
training Iranian people in 
human rights.
Khatibzadeh had also 
called on the Canadian 
officials to focus their 
attention on correcting 
their anti-human 
performance inside and 
outside Canada, stop 
the Canadian regime’s 
systematic policy of 
genocide of native 
Canadian people, and be 
held accountable for aiding 
and abetting the anti-
human crimes committed 
by the Saudi and Israeli 
regimes against people of 
Yemen and Palestine.

Vietnam regrets US to sanction 
firm over Iran-related trade
Vietnam’s Ministry of Foreign Affairs said on Thursday 
it regretted a US decision to sanction a Vietnamese 
company relating to the transport of petroleum 
products from Iran.
“Trade relations between Vietnam and Iran are 
strictly civilian and involve goods that would serve the 
essential needs of people and are not in contrary to the 
resolutions of the UN,” Foreign Ministry spokesperson 
Le Thi Thu Hang told a daily press briefing, Reuters 
reported.
Hang said Vietnam fully observed United Nations 
resolutions and handled any violations accordingly, 
adding that Vietnam hoped the United States would 
remove the sanctions on the company.
Vietnam Gas and Chemicals Transportation Corp did 
not immediately respond to a request for comment.
The US Treasury Department on Wednesday imposed 
sanctions on a number of global companies, accusing 
them of supporting the sale of Iranian petrochemicals.
Vietnam Gas and Chemicals Transportation 
Corporation was targeted over its connection with 
significant transactions for the transport of petroleum 
products from Iran, the Treasury said.
New agreement needed for 
reviving JCPOA: Grossi
Director-General of the International Atomic Energy 
Agency claimed that reviving Iran’s nuclear deal 
under US President-elect would require striking a new 
agreement as the situation has changed a lot compared 
to the past.
In an interview with Reuters, Rafael Grossi claimed that 
there had been too many breaches for the agreement to 
simply snap back into place.
“I cannot imagine that they are going simply to say, ‘We 
are back to square one’ because square one is no longer 
there,” Grossi said in continuation of his claim.
“It is clear that there will have to be a protocol or an 
agreement or an understanding or some ancillary 
document which will stipulate clearly what we do,” he 
added.Referring to Iran's measures to reduce JCPOA 
commitments after the US unilateral withdrawal 
from the agreement and failing of European parties in 
implementing of their commitment, he said, “There is 
more (nuclear) material, ... there is more activity, there 
are more centrifuges, and more are being announced. So 
what happens with all this? This is the question for them 
at the political level to decide."
Theses claims came as the Director-General of the 
International Atomic Energy Agency in an interview 
with CBS News on Wednesday criticized US withdrawal 
from the Nuclear Deal and said that Iran wants security 
and stability in the entire world.“Iran is moving on with 
its nuclear program. As you know, this is not working or 
operating in a vacuum. This is done in the framework 
of an agreement, which was signed by the P5 [the five 
permanent members of the UN Security Council: US, 
UK, France, Russia, and China] plus Germany [and] the 
European Union back in 2015,” he said.

Anti-Iranian resolution in UNGA lacks 
legal credibility: spox

 In reaction to the adoption of an anti-Iranian 
resolution in the UN General Assembly, 
Iranian Foreign Ministry Spokesman 
considered this resolution to have no legal 
credibility.
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No renegotiation on JCPOA in 
case of its revival: Envoy
 Iran's Ambassador and Permanent Representative 
to International Organizations in Vienna Kazem 
Gharibabadi in a message said that there would be no 
renegotiation on the Deal (JCPOA) and in case of its 
revival, there is no necessity for a new document on the 
Agency’s role.
"It’s not needed to complicate the situation," he wrote on 
his Twitter account on Friday.
"As I said before - International Atomic Energy Agency 
(IAEA) sole role is to monitor and verify the voluntary 

nuclear-related measures as detailed in the JCPOA 
and to provide regular factual updates in this regard. 
Presenting any assessment on how the commitments 
are implemented (e.g referring to breach ) is absolutely 
beyond the mandate of the Agency and should be 
avoided."
International Atomic Energy Agency (IAEA)  played its 
part during negotiations on the JCPOA, he added.
Gharibabadi said that the commitments of the parties 
and International Atomic Energy Agency (IAEA) tasks 
have been delicately drafted and agreed and each side 
knows what to do to implement the deal.
There would be no renegotiation on the Deal and 

in case of its revival, there 
is no necessity for a new 
document on the Agency’s 
role. It’s not needed to 
complicate the situation,  
Gharibabadi said.
The Director-General of the 
International Atomic Energy 
Agency Rafael Grossi recently 
claimed that reviving Iran’s nuclear 
deal under the US President-elect would 
require striking a new agreement as the situation has 
changed a lot compared to the past.

He urged Canada 
and the other 
main supporters 
of the resolution 
to stop 
interventionist 
and immoral 
behavior 
towards 
independent 
nations.
“Such 
unconstructive 
measures would 
not only not help 
the promotion 
of human rights 
at the global 
level, but only 
aggravate 
negative clichés 
and political 
labeling against 
the independent 
states,” the 
Iranian diplomat 
highlighted.
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Political 
geography 
a factor for 
Islamic world 
to be superior 
power: 
Commander
Chairman of the 
General Staff of 
the Iranian Armed 
Forces Major General 
Mohammad Baqeri 
said on Thursday that 
the Islamic world with 
its geopolitical and 
geostrategic position 
as well as natural and 
human capacities 
and resources, has 
numerous capabilities 
to become a world-
class power in the 
global geopolitical 
system.
Addressing the Sixth 
Congress of Muslim 
Geographers held 
online on Thursday, 
he added that the 
valuable goal of this 
congress is of special 
and extraordinary 
importance to the 
geographers of the 
Islamic world as the 
scope and definition 
of geography goes 
far beyond the mere 
description and 
analysis of natural and 
human phenomena.
Responsibility of 
geographers of 
the Islamic world 
goes far beyond the 
stage of describing 
and analyzing the 
geographical realities 
of the world and the 
Islamic countries; 
rather they should 
provide a solution for 
the development and 
synergy of all members 
and countries of the 
Islamic world.
Islamic world holds 
some two third of the 
world's fossil energy 
resources, the most 
important straits 
essential for the world 
maritime trade and 
attractive markets, 
Baqeri said, noting 
that they should make 
optimal use of the 
assets.Calling on the 
Islamic countries to 
iron out differences 
and move toward a 
political coalition to 
demand a permanent 
status for Islamic world 
in the UN Security 
Council, he said that 
they should set up 
joint Islamic banks 
and joint trade market 
exchanging goods with 
preferential tariffs and 
create Islamic world's 
media and radio and TV 
unions.
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 Foreign forces a source of instability 
in Afghanistan: Iran
 An Iranian top diplomat says the presence of foreign forces is a source 
of instability in neighboring Afghanistan, urging foreign troops for an 
‘orderly and responsible’ withdrawal from the country.
Speaking in a meeting of UN Security Council on Afghanistan, 
Ambassador and Permanent Representative of Iran to the United 
Nations Majid Takht-Ravanchi voiced Iran’s support for Afghan-led 
peace talks, noting that successful conclusion of the negotiations 
requires flexibility and patience by all sides, placing the interests of 
the people of Afghanistan above all other interests
Here is the text of the Iranian envoy’s statement as quoted by IRNA:
Iran and Afghanistan enjoy common religious, cultural, linguistic, and 
historical backgrounds, and our stability, socio-cultural development 
and economic growth are intertwined and mutually reinforcing. As 
our President stated very recently, we consider Afghanistan’s stability 
as our own stability.
Afghanistan’s decades-long insecurity and instability can end only 
through a comprehensive and inclusive Afghan-led and Afghan-

owned peace process, involving all Afghan factions, including the 
Taliban, supported by neighboring, regional and international 
partners.
The peace process must preserve and promote the past achievements, 
particularly the present Constitution, the right of the people to self-
determination through elections, the right of ethnic and religious 
minorities and women, as well as the commitment to combat 
terrorism.
However, as peace and violence cannot go hand in hand, to reciprocate 
the good will of Afghanistan’s Government in the peace talks, the 
Taliban must halt its attacks against Afghan defense and security 
forces.
We support the peace talks and believe that its successful conclusion 
requires flexibility and patience by all sides, placing the interests of the 
people of Afghanistan above all other interests.
As we stated to SRSG Lyons in her recent visit to Tehran, Iran continues 
to call for further engagement of the United Nations in the peace 
process and stands ready, in coordination with the United Nations, to 
further contribute to this process.
Afghanistan’s security situation remains a source of concern due 
particularly to terrorist acts perpetrated including by Daesh, whose 

presence is 
a serious threat to the security of 

Afghanistan and the region.
As a manifestation of external interference, the presence of foreign 
forces is another source of Afghanistan’s instability. However, as 
many countries have stressed, their withdrawal must be orderly and 
responsible and must not lead to a security vacuum in Afghanistan. 
Accordingly, prior and simultaneous to the withdrawal of foreign 
forces, Afghanistan’s military and security forces must be supported 
and strengthened.



Iran Hails Inclusion of Persian Miniature in UNESCO List
- Iran’s minister of Cultural Heritage, Tourism and Handicrafts congratulated the 
Iranian people on the UNESCO’s decision to inscribe the art of miniature on the list 
of Intangible Cultural Heritage of Humanity.In a message on Thursday, Ali Asghar 
Mounesan lauded the recent move by the United Nations Educational, Scientific and 
Cultural Organization (UNESCO) to add the art of miniature to the Representative List 
of Intangible Cultural Heritage of Humanity.In the message, the minister said the art of 
miniature in Iran has thousands years of history as Iranian has had a “deep relationship” with 
miniature and miniaturists.The art of miniature has displayed the images of bliss, miseries, and various 
states of the Iranian society throughout history, Mounesan added.The miniature artists have been always 
revered by the Iranian people, the minister added.The art of miniature was the 15th Iranian cultural 
element inscribed on UNESCO Lists of Intangible Cultural Heritage.

US President Donald 
Trump has expressed 
disappointment in the 
country’s Supreme Court 
after the apex court rejected 
a Republican lawsuit that 
sought to overturn the 
victory of Democrat Joe 
Biden in last month’s 
presidential election.“I am 
very disappointed in the 
United States Supreme 
Court, and so is our great 
country!” The Republican 
incumbent tweeted 
on Friday.“Democrats 
would never put up with 
a Presidential Election 
stolen by the Republicans!” 
Trump also alleged.But the 
president-elect said Trump 
has had full opportunity to 
contest the results in court 
and “in every case no cause 
or evidence was found 
to reverse or question or 
dispute.

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER

 ISFAHAN
NEWS

Morning call to prayer : 
05:34:01   
Noon call to prayer : 
12:00:39  
Evening call to prayer: 
17:20:05  

2 0000 Rials

US Election: I’m 
Very Disappointed 
in Supreme Court: 
Trump

Headlines

4

 The First
 Bilingual

 Economic

 Newspaper

 In Isfahan

Province  Saturday ,December 19 , 2020,
No. 672

Iran has great capacities to expand 
renewable energy market: energy min.

5

High: 9 ° c
Low:-5°c

Iran
news

ISFAHAN
N E W SNo renegotiation 

on JCPOA in 
case of its revival: 
Envoy
Anti-Iranian 
resolution in 
UNGA lacks 
legal credibility: 
spox
Iran's trade with 
ECO exceeds 5.7$bn

5

5

4

Iran Has Every 
Means to Beat 
Enemies: IRGC 
Chief
 The commander of the Islamic 
Revolution Guards Corps (IRGC) said 
Iran is in possession of everything 
necessary to defeat the adversaries.
Addressing a congress held on 
Thursday in commemoration 
of Iranian martyrs, Major General 
Hossein Salami said the Islamic 
Republic of Iran possesses all of the 

things for defeating the enemies.
“The tools in our possession are 
unique,” he added.
The commander also advised the 
enemies to abandon their abject 
dreams and stay away from Iranian 
people.
All of the enemy’s dreams and 
objectives have ended in failure, the 
general said, adding that the policy of 
maximum pressure has also failed to 
prevent Iran from boosting its defense 
power, including missile capabilities.
Major General Salami also reiterated 
that the assassination of Iranian 
scientists, like Mohsen Fakhrizadeh, 

would never impede the country’s 
scientific progress.
Fakhrizadeh, a senior nuclear and 
defense scientist, was assassinated 
in a small city east of Tehran on 
November 27.
In a message after the incident, 
Leader of the Islamic Revolution 
Ayatollah Seyed Ali Khamenei called 
on all relevant administrators to 
“investigate this crime and firmly 
prosecute its perpetrators and its 
commanders” and “to continue the 
martyr’s scientific and technological 
efforts in all the sectors where he was 
active.”

“Secretary of State Michael R. Pompeo spoke 
this week with Turkish Foreign Minister 
Mevlut Cavusoglu to discuss the December 14 
imposition of sanctions by the United States 
on our NATO Ally Turkey for its procurement 
of the Russian-made S-400 missile defense 
system, as required under the Countering 
America’s Adversaries Through Sanctions 
Act (CAATSA),” said Principal Deputy 
Spokesperson, State Department Cale Brown.
Brown said that Pompeo has “made it clear” 
to Foreign Minister Cavusoglu that “Turkey’s 
purchase of the S-400 system endangers 
the security of US personnel and military 
technology and allows Russian access to the 
Turkish armed forces and defense industry.”
“The Secretary stressed that the goal of the 
sanctions is to prevent Russia from receiving 
substantial revenue, access, and influence, 
and they are not intended to undermine the 
military capabilities or combat readiness of 
Turkey or any other US Ally or partner,” Brown 
added, Asian News International reported.

Pompeo also urged Turkey to resolve the 
S-400 issue in a manner “consistent with 
our decades-long history of defense-sector 
cooperation” adding that Turkey must 
recommit itself to its NATO obligations to 
obligations to purchase NATO-interoperable 
weaponry.
This comes after the United States on 
Monday (local time) imposed sanctions on 
Turkey for purchase of S-400 surface-to-
air missile system from Russia and urged 
Ankara to resolve the problem “immediately 
in coordination with the US”.
The US has imposed full blocking sanctions and 
visa restrictions on Ismail Demir, the president 
of SSB; Faruk Yigit, SSB’s vice president; Serhat 
Gencoglu, SSB’s Head of the Department of Air 
Defense and Space; and Mustafa Alper Deniz, 
Program Manager for SSB’s Regional Air 
Defense Systems Directorate.
According to an official statement issued by 
the State Department, the US has imposed 
sanctions on the Republic of Turkey’s 
Presidency of Defense Industries (SSB) 
pursuant to Section 231 of the Countering 
America’s Adversaries through Sanctions 
Act (CAATSA) for knowingly engaging in a 
significant transaction with Rosoboronexport, 
Russia’s main arms export entity, by procuring 
the S-400 surface-to-air missile system.

Addressing a meeting of the UN Security Council 
on Afghanistan, Takht Ravanchi added that  
Iran and Afghanistan enjoy common religious, 
cultural, linguistic and historical backgrounds 
and our stability, socio-cultural development and 
economic growth are intertwined and mutually 
reinforcing. As our President stated very recently, 
we consider Afghanistan’s stability as our own 
stability.
Afghanistan’s decades-long insecurity and 
instability can end only through a comprehensive 
and inclusive Afghan-led and Afghan-owned peace 
process, involving all Afghan factions, including 
the Taliban, supported by neighboring, regional 
and international partners, the ambassador said.
He said: "Iran and Afghanistan enjoy common 
religious, cultural, linguistic, and historical 
backgrounds, and our stability, socio-cultural 
development and economic growth are 
intertwined and mutually reinforcing. As our 
President stated very recently, we consider 
Afghanistan’s stability as our own stability.
Afghanistan’s decades-long insecurity and 
instability can end only through a comprehensive 
and inclusive Afghan-led and Afghan-owned peace 
process, involving all Afghan factions, including the 
Taliban, supported by neighboring, regional and 
international partners.
The peace process must preserve and promote 
the past achievements, particularly the present 
Constitution, the right of the people to self-
determination through elections, the right of 
ethnic and religious minorities and women, as well 
as the commitment to combat terrorism.
However, as peace and violence cannot go hand in 
hand, to reciprocate the good will of Afghanistan’s 
Government in the peace talks, the Taliban must 
halt its attacks against Afghan defense and security 
forces.

We support the peace talks and believe that its 
successful conclusion requires flexibility and 
patience by all sides, placing the interests of the 
people of Afghanistan above all other interests.
As we stated to SRSG Lyons in her recent visit 
to Tehran, Iran continues to call for further 
engagement of the United Nations in the peace 
process and stands ready, in coordination with 
the United Nations, to further contribute to this 
process.
Afghanistan’s security situation remains a source 
of concern due particularly to terrorist acts 
perpetrated including by Daesh, whose presence 
is a serious threat to the security of Afghanistan 
and the region.
As a manifestation of external interreference, 
the presence of foreign forces is another source 
of Afghanistan’s instability. However, as many 
countries have stressed, their withdrawal must 
be orderly and responsible and must not lead to a 
security vacuum in Afghanistan. Accordingly, prior 
and simultaneous to the withdrawal of foreign 
forces, Afghanistan’s military and security forces 
must be supported and strengthened.
Likewise, effective assistance must be extended 
to Afghanistan in combating the illicit production 
of and trafficking in narcotic drugs as a source of 
financing terrorism and other crimes.
A durable peace in Afghanistan cannot be 
established without promoting its economic 
conditions, which requires strong regional and 
international support.
For our turn, in addition to hosting over 3 million 
Afghans despite facing the savage U.S. economic 
war, we have promoted economic cooperation 
with Afghanistan. Linking this land-locked country 
to high seas and other countries through Iran’s 
Chabahar Port is a prominent example of close 
partnership between the two countries.
Just last week, we inaugurated the Khaf-Herat 
railway, which connects Afghanistan’s railway 
to Europe through Iran. The Presidents of both 
countries called the inauguration of this project 
a historical event, further strengthening bilateral 
and regional economic cooperation, thus 
enhancing the foundations of a durable peace and 
stability in Afghanistan.

Turkey’s Purchase of S400- Defense System Will 
Endanger US Military: Mike Pompeo

Tehran supports peace talks in Afghanistan: Iran 
UN envoy

Ambassador and Permanent Representative of Iran to the 
United Nations Majid Takht-Ravanchi on Thursday said that 
Iran supports the Afghanistan peace talks and believes that its 
successful conclusion requires flexibility and patience by all 
sides, placing the interests of the people of Afghanistan above 
all other interests.

Ankara’s purchase of the Russian S400- air defense system 
endangers the security of US personnel, warns US Secretary of 
State Michael Pompeo, said the State Department on Thursday.

A durable peace 
in Afghanistan 
cannot be 
established 
without 
promoting 
its economic 
conditions, 
which requires 
strong 
regional and 
international 
support.

“Turkey’s 
purchase of the 
S400- system 
endangers 
the security of 
US personnel 
and military 
technology 
and allows 
Russian access 
to the Turkish 
armed forces 
and defense 
industry.”



امسال برای اولین بار اجاره بها را کنترل کردیم
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی گفت: با مصوبه ای که امسال از ستاد ملی کرونا 

گرفتیم توانستیم برای نخستین بار اجاره بها را کنترل کنیم.
پروانه اصلانی اظهار داشت: همه تحلیل ها حاکی از این است که قیمت مسکن فقط متأثر از حوزه بخشی مسکن 

نیست و حتماً عوامل متعدد اقتصاد کلان، حوزه پولی، ارزی و بودجه بر قیمت مسکن، اثرگذار است.
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی گفت: توجه داشته باشیم طرف مقابل این 

قیمت ها، تقاضا و درآمد سرانه مردم است، چون قیمت مسکن در کشورهای دیگر نیز گران است، اما درآمد سرانه 
مردم در ایران بسیار پایین تر از درآمد سرانه سایر کشورهاســت به همین دلیل مسکن را به عنوان یک معضل، برای 

متقاضیان تبدیل کرده است.
وی درباره تأثیر اجرای طرح هایی مانند اقدام ملی مسکن و مسکن مهر در کاهش قیمت مسکن، گفت: کارهایی که ما انجام دادیم بخشی 

از آن، مربوط به حوزه کنترلی و بخشی دیگر مربوط به تشویق تولید مسکن بوده است.
اصلانی افزود: اگر تولیدکنندگان تشویق به ساخت مسکن با قیمت تمام شده پایین تری شوند این موضوع منجر به افزایش تولید مسکن و پرُ کردن 

فاصله عرضه و تقاضا خواهد شد.

زنگ خطر افزایش قیمت قطعات خودرو به صدا درآمد
سخنگوی اتحادیه فروشندگان لوازم یدکی خودرو از افزایش ۷۰ درصدی قیمت لوازم یدکی خبر داد. مهدی 
کاظمی سخنگوی اتحادیه فروشندگان لوازم یدکی خودرو و ماشین آلات تهران در خصوص وضعیت بازار 
لوازم یدکی خودرو، گفت: قیمت لوازم یدکی بر خلاف کاهش قیمت خودرو، روند افزایشی دارد. این گرانی 
برای تمام لوازم یدکی خودروهاست و شامل لوازم یدکی خودروهای سواری، کامیون و اتوبوس  می شود. 

او بیان کرد: اکنون رانندگان کامیون به شدت با کمبود و گرانی برخی از لوازم دست و پنجه نرم می کنند، از 
آنجایی که هزینه نگهداری اتوبوس  بسیار زیاد است، رانندگان زیادی به دنبال شغل دیگری هستند. سخنگوی 

اتحادیه فروشندگان لوازم یدکی خودرو با بیان اینکه گرانی در بازار لوازم یدکی حباب نیست، گفت: اکنون شاهد 
این هستیم که ۷۰ درصد به قیمت لوازم یدکی افزوده شده است و از طرفی با کمبود شدید برخی از کالاها مواجه هستیم که 

اگر کالاهای موجود در گمرکات ترخیص نشوند با مشکلات جدی در آینده نزدیک رو به رو خواهیم شد. کاظمی با بیان اینکه فروش لوازم یدکی 
دست ۲ مجاز نیست چرا که صدمات جدی به خودرو وارد می کند، گفت: برخی اقدام به خرید لوازم یدکی دست دوم می کنند، اما اصلا این کار 
 مجاز نیست و اعضای اتحادیه حق فروش لوازم یدکی دست دوم را ندارند و در صورت انجام تخلف ضمن مجازات، مغازه آن ها نیز به مدت ۱۵ روز 

پلمب می شود. 

خبرآنلاین
گـــزارش
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اصول زیربنایی 
پولشویی به طور 

کلی در چهار عنوان 
خلاصه می شود: 
ناشناس ماندن، 

سرعت، پیچیدگی 
و پنهان بودن؛ به 
این معنا که منبع 
پول باید ناشناس 
باقی بماند زیرا از 

طریق فعالیت های 
غیرقانونی استحصال 

شده است
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آیا زمان اصلاح قیمت 
نفت فرا رسیده است؟

قیمت نفت در پی موافقت سازمان غذا 
و داروی آمریکا با واکسن کووید ۱۹ 
شرکت فایزر و بایون تک، در روزهای 
اخیر به بالاترین حد از اوایل بهار صعود 
کرده است و روز پنج شنبه در بالاترین 

حد ۹ ماه اخیر ایستاد.
مقامات دولت آمریکا اعلام کرده اند 
واکسن کووید ۱۹ در اختیار چند صد 
مرکز واکسیناسیون در سراسر کشور 
قرار خواهد گرفت. اما معامله گرانی که 
قراردادهای نفت و سوخت را با اشتیاق 
جدید در چند هفته اخیر خریداری 
می کردند، اکنون آماده اصلاح بازار 
می شوند. معامله گران صندوقهای 
پوشش ریسک خرید قراردادهای نفت 

و مشتقات را کاهش داده اند.
اگرچه معامله گــران برای پنجمین 
هفته متوالی اســت که بــا علاقه به 
خرید می پردازند اما حتی پس از آغاز 
واکسیناسیون در آمریکا به دو دلیل 
حفظ این علاقه خرید دشوار است؛ 
یکی این که معلوم نیست چه مدت 
طول خواهد کشید تا واکسیناسیون 
همه جمعیت انجام شــود و دیگری 
مربوط به عوامــل بنیادین بازار نفت 

است.
موافقت رگولاتوری با توزیع واکسن 
فایزر-بایون تک در آمریکا گام مهمی 
در جهت مثبت برای نفت شــمرده 
می شود اما به تنهایی کافی نیست. 
چالشهای بی شــماری در خصوص 
دسترس پذیری به واکسن و مسائل 
لجســتیکی وجود دارد. شبکه سی 
ان ان در گزارشــی اعلام کرد اگرچه 
کارکنان بهداشتی نخستین کسانی 
بودند که از روز دوشــنبه واکسن را 
دریافت کردند اما ماهها طول خواهد 
کشــید تا همــه جمعیــت آمریکا 

واکسینه شوند.
دولت فــدرال اوایل امســال ۱۰۰ 
میلیون دوز واکسن فایزر را خریداری 
کرد که با توجه به دو مرحله ای بودن 
این واکسن، ۵۰ میلیون نفر واکسینه 
خواهند شــد. فایزر اعلام کرده که تا 
اواسط سال آینده قادر نیست مقادیر 
بیشتری واکسن تولید کند. به عبارت 
دیگر مدتی طول خواهد کشــید تا 

اوضاع به حال عادی برگردد.

ایسنا
خـــبـــر
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 اگرچه ارز رمزنگاری شده 
برای فعالیت های غیرقانونی 
قابل استفاده است اما تأثیر 
کلی بیــت کوین و ســایر 
ارزهای رمزپایه در پولشویی 
و جرایــم دیگــر مرتبط با 
پولشــویی در مقایســه با 
معاملات نقدی بسیار ناچیز است چراکه 
در سال ۲۰۱۹ حجم پولشویی هایی انجام 
شده با استفاده از بیت کوین به ۲ میلیارد و 
۸۰۰ میلیون دلار رسید این اتفاق در حالی 
افتاد که در سال ۲۰۱۸ تنها ۱ میلیارد پول 
کثیف با استفاده از بیت کوین جابه جا شد و 
از ابتدای سال جاری نیز حجم کل پولشویی 
های انجام شده با استفاده بیت کوین تنها 
۸۲۹ میلیون دلار تخمین زده شده است؛ 
این بدان معناست که از ابتدای سال جاری 
تاکنون تنها ۰.۵ درصد از بیت کوین های 
استخراج شده برای هدف پولشویی مورد 
استفاده قرار گرفته اند؛ با اینحال باگ های 
بلاکچین ها در تایید هویت مشتریان خود 
منجر شده است تا پولشویی های گسترده 

ای در این حوزه صورت بگیرد.
پولشویی به عنوان تلاش یا اقدام در پنهان 
کردن هویت درآمدهای غیرقانونی و سعی 
بر قانونی جلوه دادن آنها تعریف می شود؛ 
مجرمان برای پنهان کردن منشا غیرقانونی 
وجوه خود از طرق مختلفی وارد عمل می 
شوند ولی یکی از راحت ترین این روش ها 
آن است که این پول های کثیف تحت نام 
ارزهای دیجیتال معامله شــود و در اینجا 
همان مفاهیمی که در مورد پولشــویی با 
استفاده از پول نقد اعمال می شود در مورد 
پولشویی با استفاده از ارزهای دیجیتال نیز 
صدق می کند؛ سه مرحله اصلی پولشویی 

با استفاده از ارزهای دیجیتال عبارتند از:

    جایگذاری
 در این مرحله پولی که به طور غیرقانونی 
به دست آمده، در شبکه ی رسمی و قانونی 

مالی تزریق می شود.

    لایه چینی
این منابع مالی در لایه های پیچیده ای از 
تراکنش های متعدد توزیع می شــوند تا 
منبع اصلی آنها پنهان شود؛ معاملات مبتنی 
بر ارزهای دیجیتال به طور کلی در بســتر 
بلاکچین رخ می دهد و همین امر معاملات 
را قابل پیگیری می کند. با این حال هنگامی 
که یک ارز رمزنگاری شده با پشتوانه مالی 
کثیف مــی خواهد وارد بلاکچین شــود؛ 
مجرمان با استفاده از یک سرویس ناشناس 

منبع وجوه را پنهان و خود وجوه را پراکنده 
می کنند و ارتباط بین معاملات بیت کوین 
را قطع می کنند. غالباً بهانه اصلی فعالیت 
های مخفی و غیرقانونی این استدلال است 
که استفاده از خدمات بی هویت از حریم 

خصوصی شخصی محافظت می کند.

    یکپارچه سازی
یکپارچه ســازی مرحله آخر پولشویی با 
استفاده از ارزهای دیجیتال است و از آنجا 
که هرلحظه ارزش ارزهــای دیجیتال در 
حال تغییر است برای نگه داشتن آن ها در 
بازار، نه تنها وارد کردن آنها، نیاز به شفاف 
بودن منابع است که یک روش ساده برای 
مشروعیت بخشیدن به درآمد غیرمجاز ارائه 
آن به عنوان نتیجه سرمایه گذاری سودآور 

یا افزایش ارزش پول دیگر است.
مشابه نحوه اســتفاده از حســاب بانکی 
ارز فیات خارج از کشــور برای پولشویی 
پول های کثیف، یک شرکت آنلاین صوری 
که پرداخت های بیت کوین را می پذیرد 
می تواند برای مشروعیت بخشیدن به درآمد 
و تبدیل ارز رمزپایه کثیف به بیت کوین تمیز 
و قانونی ایجاد شود و معمولا این شرکت های 
صوری با نام های شــرکت های بازی های 
آنلاین و یا ای تی ام ها دســت به فعالیت 

می زنند.
اصول زیربنایی پولشــویی به طور کلی در 
چهار عنوان خلاصه می شــود: ناشناس 
ماندن، سرعت، پیچیدگی و پنهان بودن؛ 

به این معنا که منبع پول باید ناشناس باقی 
بماند زیرا از طریق فعالیت های غیرقانونی 
استحصال شــده اســت. در طول مرحله 
جایگذاری، وجوه مالــی غیرقانونی به نام 
موجودیت های قانونی ثبت می شــوند تا 
ماهیت واقعی آنها پنهان شــود. اغلب به 
منظور کاهش حساسیت نسبت به تراکنش 
های حاوی مبالغ بــالا، این وجوه در قالب 
چند تراکنش میان چند موسسه تقسیم 
می شوند. در مرحله ی لایه چینی، مجموعه 
ای از تراکنش ها به سرعت انجام می شود 
تا دنباله ای پیچیده ایجاد شــود و به این 
ترتیب رد پای موسسات درگیر در مرحله 
ی جایگذاری پنهان شود. با انجام این حجم 
بالای تراکنش به مقصد کشورهای مختلف 
جهان، جا به جایی ایــن وجوه غیرقانونی 
ماهیتی پیچیده می یابد که رهگیری آن را 

بسیار دشوار می کند.
در این میان یکی از بزرگترین پولشــویی 
های صورت گرفته در این صنعت توسط 
بنیانگذار صرافی بیــت کوین اتفاق افتاده 

است
الکساندر وینیک روسی که سرویس مبادله 
بیت کوین را بنیان نهاده است و این سیستم 
را اداره می کند به جرم پولشــویی مقصر 
شناخته شده اســت؛ وزارت دادگستری 
آمریکا از زمان تأســیس صرافی در سال 
۲۰۱۱ وینیک را به ۱۷ فقره پولشویی به 
ارزش ۴ میلیارد دلار متهم کرده اســت. 
وینیک و تیمش از بستر ایجاد شده برای 
رد و بدل پول هایی کــه از طریق حملات 
سایبری به نهاد ها به دســت می آوردند 

استفاده می کردند.
با اتفاقــات رخ داده خیلی از کشــورهای 

خارجی از جمله فرانســه برای جلوگیری 
از پولشویی با استفاده از ارزهای دیجیتال 
قوانین ارزهای دیجیتال را تقویت کردند به 
طوری که در ۹ دسامبر سال جاری چندین 
وزارتخانه در فرانســه مشترکاً دستوری را 
برای جلوگیری از معامــلات دارایی های 
دیجیتال ناشناس با ممنوع کردن حساب 

رمزگذاری ناشناس ارائه دادند.
وزارتخانه های فرانسه اعتراف کرده اند که 
دارایی های دیجیتال یــا ارزهای رمزپایه 
»فرصت های قابل توجهی برای اقتصاد« 
فراهم می کنند و خاطرنشــان کردند که 
دولت فرانسه کاملاً از اهمیت آن آگاه است؛ 
این مقامات همچنین اظهار داشــتند، با 
وجود فرصت های امیدوار کننده، رمزنگاری 
همچنین خطرات قابل توجهی در ارتباط با 

فعالیت های مالی غیرقانونی دارد.

ارزهای دیجیتال چقدر به پولشویی کمک کردند؟ 

پول های کثیف تغییر نام می دهند
پولشــویی به عنوان تلاش یا اقدام در پنهــان کردن هویت 
درآمدهای غیرقانونی و سعی بر قانونی جلوه دادن آنها تعریف 
می شود؛ مجرمان برای پنهان کردن منشا غیرقانونی وجوه خود 
از طرق مختلفی وارد عمل می شــوند ولی یکی از راحت ترین 
این روش ها آن است که این پول های کثیف تحت نام ارزهای 

دیجیتال معامله شود.

انرژیبین الملل

اضافه شدن ۲۵ میلیون نفر به تعداد فقرا
شیوع ویروس کرونا ۸۱ میلیون نفر را در آسیا و اقیانوسیه بیکار کرد و به تعداد فقرای این منطقه ۲۵ میلیون نفر افزود. سازمان بین المللی کار در 
جدیدترین گزارش خود اعلام کرد: تعداد ۸۱ میلیون نفر امسال در منطقه آسیا و اقیانوسیه شغل خود را به دلیل شیوع بیماری کووید ۱۹ از دست 

داده اند.
بر اساس گزارش سازمان بین المللی کار نرخ بیکاری در این منطقه در محدوده ۵.۲ و ۵.۷ درصد در سال ۲۰۲۰ بوده است که این رقم نسبت به ۴.۴ 
درصد سال گذشته رقم افزایشی داشته است گزارش سازمان بین المللی کار تاکید می کند که تقریباً تمام مولفه های اقتصادی در حوزه کار نسبت 

به سال گذشته روند کاهشی داشته است.
این گزارش تاکید می کند که بیماری کووید ۱۹ بازار کار منطقه را به شدت تحت تاثیر قرار داده و موجب افت امنیت اجتماعی و محدود شدن ظرفیت 

موسسات در بسیاری از کشورها شده و مانعی برای سرپا ایستادن شرکت های خصوصی شده است.
بیماری کووید ۱۹ باعث افت ساعات کاری نیز شده و در معیشت میلیونها خانوار تأثیر جدی داشته است به طوری که جوانان و زنان سخت ترین 
شرایط را تحمل می کنند. بر اساس این گزارش سهم اشتغال جوانان کاهش یافته است شیوع ویروس کرونا در اکثر کشورها جدی است و شکاف 
فاجعه باری را در زندگی خانواده ها ایجاد کرده است به طوری که سطح اشتغال در این منطقه ۵۰ میلیون نفر کاهش یافته یعنی حدود ۷ درصد 

نسبت به قبل از شیوع ویروس کرونا کمتر شده و نیز بیشترین افته درآمده کارگران را در این محدوده زمانی شاهد هستیم.

اشکالات شبکه برق را گزارش دهید
معاون هماهنگی توزیع توانیر گفت: ازاین پس هموطنان  در سراسر کشور می توانند مشکلات و خرابی های شبکه های توزیع را از طریق »اپلکیشین 

برق من« یا شماره ۱۲۱ اعلام کنند.
غلامعلی رخشانی مهر  در مراسم در مراسم آغاز عملیات سراسری اصلاح روشنایی معابر کشور ، اظهار کرد: امکان بارگذاری عکس، فیلم و متن  در این 
اپلیکیشن وجود دارد و مشترکان می توانند در صورت مشاهده مشکلات شبکه، خرابی ها و.... نسبت به گزارش آن به صورت لحظه ای  اقدام کنند. 
وی با بیان اینکه شبکه توزیع برق کشور متشکل از ۶۰۰ هزار کیلومتر شبکه فشار متوسط، ۳۰۰ هزار کیلومتر شبکه فشار ضعیف، و بیش از ۸۰۰ 
هزار ترانسفور ماتور هوایی و زمینی است، اظهار کرد: این حجم از تاسیسات همواره تعمیر و نگهداری می شود اما امسال به منظور ایجاد هم افزایی 

بیشتر، ۱۲ برنامه سراسری تنظیم شد تا در قالب آن بتوانیم تعمیرات شبکه را انجام دهیم.
وی ادامه داد: براساس برنامه ریزی صورت گرفته، ۱۲ محور اصلی برای تعمیرات سراسری در پنجشنبه و جمعه آخرهرماه  تدوین شده است . وی 
ادامه داد: در قالب این برنامه، حدود  ۱۲۰۰ اکیپ عملیاتی با شعار مبنایی تامین نیروی برق برای شهروندان و با محوری اصلی که ماهانه اعلام می 
شود، نسبت به انجام تعمیرات اقدام می کنند. رخشانی مهر با بیان این که دور بعدی تعمیرات، ویژه تعویض کابل های خودنگهدار  و اصلاح شبکه 
های فرسوده خواهد بود، خاطرنشان کرد: براین اساس در مکان هایی که شبکه ها در حریم هستند و مشکلاتی برای شهروندان ایجاد می کنند، 

اقدام  به اصلاح شبکه خواهد شد.

بدینوسیله اداره تصفیه امور ورشکستگى اصفهان به قائم مقامى از ورشکسته غلامرضا فهیه ئى در نظر دارد  مالکیت ششدانگ یک باب آپارتمان 
واقع در سپاهان شهر، بلوار شاهد، خیابان خوارزمى 4، کوچه آذر، پلاك 132 ، طبقه دوم  را از طریق مزایده با شرایط زیر  به فروش برساند: 

قیمت (ریال)شرح مورد مزایده

مشخصات ملک 
- آپارتمان داراى پلاك ثبتى 8550 و 8545 فرعى از شماره 2250 اصلى واقع در بخش شش ثبت اصفهان تحت یک جلد سند رسمى به 

مساحت 137/20 متر مربع مى باشد. 
- مجموعه با شش واحد مسکونى و بر روى عرصه حدود 754 متر مربع احداث شده است. 

- واحد داراى انشعابات و مشترکات آب و فاضلاب، برق، گاز و قدرالسهم از عرصه مشاعى و سایر مشاعات و یک دستگاه آسانسور مى باشد.

20,580,000,000

 زمان مزایده: - روز  دوشنبه  مورخ 1399/10/29 ساعت 11  
مکان مزایده:  - اصفهان، چهار باغ بالا، ابتداى خیابان شهید نیکبخت، اداره تصفیه امور ورشکستگى  (تلفن: 36611086)

شرایط مزایده: 1- فروش نقدى و اقساطى است که مبلغ 5٪  نقد در روز مزایده و مابقى در مهلت مقرر توسط اداره در روز مزایده تعیین مى گردد 
(حداکثر مهلت سه ماه مى باشد.)

  IR110100004061012907670593 2- کلیه شرکت کنندگان در مزایده مى بایست 5٪ از مبلغ مزایده را به حساب سپرده دادگسترى اصفهان به شماره
واریز و اصل فیش واریزى را همراه با درخواست شرکت در مزایده تا قبل از جلسه مزایده به اداره تصفیه ارائه نمایند.

3- پیشنهادات در ساعت 10 صبح روز مقرر بررسى خواهد شد. حضور پیشنهاد دهندگان در جلسه مزایده الزامى است و برنده کسى است که 
بالاترین قیمت را پیشنهاد دهد.

4- اداره تصفیه در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
5- در صورتى که برنده مزایده در مهلت مقرر قانونى از پرداخت ثمن مزایده خوددارى نماید مسئول کسر احتمالى قیمت و خساراتى که از تجدید 

مزایده حاصل شود خواهد بود که بدوا از سپرده او استیفا و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد. 
6- هزینه هاى نشر آگهى مزایده بعهده برنده مزایده خواهد بود.

* متقاضیان براى کسب اطلاعات بیشتر و هماهنگى براى بازدید، پنج روز قبل از تاریخ مزایده به اداره تصفیه امور ورشکستگى اصفهان مراجعه 
امیریان مستشار قضائى و رییس  اداره تصفیه امور ورشکستگى اصفهان نمایند تا مقدمات بازدید از محل در روز واحد فراهم گردد.

آگهـى  مزایـده
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مریخ ونچرز در استارت آپ خودرو۴۵ سرمایه گذاری کرد
با سرمایه گذاری مریخ ونچرز روی استارت آپ خودرو ۴۵، فعال در زمینه ی فروش خودرو های کارکرده ، مسیر 
این استارت آپ برای توسعه در سراسر استان های کشور هموار خواهد شد. گروه مریخ ونچرز روی استارت آپ 
خودرو۴۵ سرمایه گذاری کرد. اســتارت آپ خودرو ۴۵ با هدف حل مشکلات خرید و فروش خودروهای 
دست دوم شروع به فعالیت کرد. با توجه به مشکلات موجود در بازار خریدوفروش خودروهای کارکرده، بستر 

مناسب برای معاملات خودرو در کشور شکل نگرفته است. کلاه برداری، شفاف نبودن در قیمت گذاری و... در 
خریدوفروش و نقل و انتقالات خودرو باعث شد که ظهور پلتفرم های آگهی خودرو هم با مشکل مواجه شوند. ورود 

فناوری به فرایند خریدوفروش خودرو تقاضا و حجم بازار خودرو کارکرده را افزایش داد؛ اما معاملات همچنان در بسترهای 
سنتی اتفاق می افتاد. درواقع، فضای مجازی هم نتوانست بازار این محصول را شفاف و امن کند. تلاش خودرو ۴۵ بر شفاف سازی 

قیمت ها در معاملات امن با در دسترس قرار دادن شعب کارشناسی خودرو برای فروشندگان بود. سپس، قیمت ها دراختیار خریداران تأیید شده 
ی پلتفرم قرار می گیرند. خودرو ۴۵ در فرایند خریدوفروش یا نقل و انتقال خودرو حضور دارد تا بروز مشکلات را به حداقل برساند. این شرکت قصد 
دارد تا سه سال آینده، مراکز تخصصی خود در زمینه ی کارشناسی خودرو را با فعالیت بیش از هزار نیروی انسانی در سراسر کشور گسترش دهد. 

هم اکنون، هشت مرکز فعال خودرو ۴۵ در تهران، کرج، خرم آباد و اهواز در زمینه ی کارشناسی خودرو فعالیت می کنند.

کار به صورت تک و تنها همیشه 
احتمال مواجهه با تردیدهای 

اساسی را افزایش می  دهد. 
برخی از کارآفرینان پس از چند 

سال فعالیت انفرادی با
 بحران  های روحی مواجه 

می  شوند

،،

smallbusinessbonfire : منبع
یادداشـــت
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 سودهای رویایی
 در بورس برمی گردد؟ 
پــس از ثبت چهــار هفتــه پیاپی 
صعودی، شاهد نزول ۲/ ۶ درصدی 
شــاخص کل بازار سهام در مقیاس 
هفتگی بودیم. در ایــن روز ضمن 
کاسته شدن از فشار فروش ها، شاهد 
افزایش محسوس متقاضیان خرید 
ســهام بودیم. به طوری که با وجود 
سرخ پوشی شــاخص کل اما ارزش 

صف های خرید از فروش بیشتر بود.
آخرین روز معاملاتی هفته قبل نیز 
با افت شاخص کل بورس تهران به 
پایان رسید تا این نماگر با یک درصد 
کاهش دیگر تا محدوده یک میلیون 
و ۴۱۳ واحد عقب نشینی کند. به این 
ترتیب پس از ثبت چهار هفته پیاپی 
صعودی، شاهد نزول ۲/ ۶ درصدی 
شــاخص کل بازار سهام در مقیاس 
هفتگی بودیم. در ایــن روز ضمن 
کاسته شدن از فشار فروش ها، شاهد 
افزایش محسوس متقاضیان خرید 
ســهام بودیم. به طوری که با وجود 
سرخ پوشی شــاخص کل اما ارزش 
 صف هــای خرید از فروش بیشــتر

 بود.
اما آیا این متغیر می تواند نویددهنده 
پایان هیجانات منفی حاکم بر بازار 
سهام باشد؟ کارشناسان معتقدند 
شناسایی سود ۲۵ درصدی از سوی 
خریدارانی که در کف ۲/ ۱ میلیون 
واحد حضور یافتند مهم ترین دلیل 
افزایش فشار فروش در روزهای اخیر 
بوده است. ضمن آنکه برخی اخبار 
غیراقتصادی و مبهــم بودن بودجه 
۱۴۰۰ نیز در افزایش عمق این روند 
اصلاحی موثر واقع شــد. از دیدگاه 
کارشناسان با توجه به روند رو به رشد 
بازارهای جهانی، هفته جاری فرصت 
مناسبی برای خرید سهام بوده و در 
میان مدت انتظار می رود بازار مثبتی 

پیش روی سرمایه گذاران قرار گیرد.

 سودهای رویایی بازمی گردد؟
نمی توان دلیل بنیادی برای اصلاح 
قیمت سهام در هفته گذشته برشمرد 
اما کاهش ریسک های سیستماتیک 
ناشی از قطعی شــدن انتخاب جو 
بایدن به عنوان رئیس جمهور منتخب 
آمریکا و همچنین تمدید مهلت برای 
بررســی لوایح مربوط به FATF و 
همزمان بــا آن وضعیــت نامعلوم 
بودجــه ۱۴۰۰ از مهم ترین دلایل 
فعال شدن ماشــه فروش سهام از 
سوی معامله گرانی عنوان می شود 
که عمدتا در قیمت های بالای ابتدای 

سهام خرید خود را انجام داده اند.
از این رو هراس از افت نرخ دلار سبب 
شده تا ورودی های تابستان از کسب 
سود )با توجه به قیمت خرید( ناامید 
شوند. کارشناســان بر این باورند با 
کاهش ریســک های ریستماتیک 
نسبت P/ E آینده نگر بازار باید در 
محــدوده بازده بودن ریســک قرار 
گیرد. حال آنکه در ابتدای تابستان 
که شــاهد ورود بیــش از ۵۰ هزار 
میلیارد تومــان نقدینگی تازه نفس 
)عمدتا از سوی سهامداران تازه وارد( 
به گردونه معاملات ســهام بودیم، 
نســبت P/ E آینده نگر حدود ۲۵ 
واحد بود و در حال حاضر به حدود ۱۱ 

مرتبه رسیده است.
برای رسیدن به محدوده ارزندگی اما 
یا باید قیمت ها )صورت کسر( کاهش 
پیدا کند یا شاهد رشــد سودآوری 
)مخرج کســر( بنگاه های بورسی 
باشــیم که طبیعتــا در کوتاه مدت 
مقدور نیست. این مهم سبب شده 
گروهی از معامله گران که سراسیمه 
و بدون تحلیل ســرمایه  خود را وارد 
ســهام گران قیمت کــرده بودند، 

هراسان شوند. 

تجارت نیوز
تحلیــل بورس
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محمدرضا طلایی دستاوردهای ایران در جیتکس را بررسی کرد

Future Starts ۲0۲0 حضور پنج استارت آپ ایرانی در مرحله نیمه نهایی

رئیس کمیســیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق ایران 
با اشاره به مشــکلات و موانع در صدور ویزا و روادید برای 
استارت آپ های ایرانی دســتاوردهای ایران در جیتکس 
 Future Starts ۲0۲0 را حضور پنج اســتارت آپ ایرانی در مرحله نیمه نهایی

برشمرد.

رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق ایران با اشاره به مشکلات و موانع در صدور ویزا 
و روادید برای استارت آپ های ایرانی دستاوردهای ایران در جیتکس را حضور پنج استارت آپ 

ایرانی در مرحله نیمه نهایی Future Starts ۲۰۲۰ برشمرد.
محمدرضا طلایی، رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق بازرگانی ایران با برپایی 
اختتامیه چهلمین دوره نمایشگاه جیتکس، گزارشــی از فعالیت شرکت های ایرانی در این 

رویداد مهم ارائه داد.
به گفته او از اسفند سال گذشته به سبب بیماری کرونا، صدور ویزا برای ایرانیان ممنوع شد. از ماه 

قبل نیز سیزده کشور از جمله ایران،  با تأکید درگیر ممنوعیت در صدور ویزا شدند.

   برنامه ریزی های بهتر برای جیتکس ۲0۲0
طلایی درباره نقش صندوق نوآوری و شــکوفایی در جیتکس گفت: سال گذشته در حاشیه 
نمایشگاه جیتکس و حضور علی وحدت، رئیس هیات عامل صندوق نوآوری و شکوفایی، از 
او خواسته شده است برنامه ای برای حضور کسب و کارهای نوپای ایرانی در جیتکس در نظر 

گرفته شود.
او با اشاره به اینکه در طول سالی که از نمایشگاه جیتکس سال پیش گذشت تا یک ماه پیش از 

برگزاری نمایشگاه امسال اقداماتی در نظر گرفته می شود گفت: با توجه به اینکه این 
ششمین حضور ایران – پس از یک وقفه پنج ساله – در جیتکس بود، خوشبختانه 
ابتدای سال با فرض برگزاری نمایشگاه در مهرماه، معاونت علمی و صندوق برای 
حضور ۲۰ استارت آپ برنامه ریزی کرد. ابتدا فراخوان داده شد و سپس ۲۰ شرکت 
برگزیده شد. آموزش هایی داده شد و در تهیه ابزار تبلیغاتی کمک شد. کل هزینه 

اقامت و ایاب و ذهاب را نیز متقبل شدند.
او در ادامه با اشاره به مشکلات ناشی از شیوع جهانی بیماری کرونا و سیاست های 
صدور ویزای امارات گفت: متأســفانه به دلیل موضوع روادید در یک ماه گذشته، 
احتمال عدم حضور استارت آپ های ایرانی صاحب کانتر بسیار بیشتر شد و در نتیجه 

برنامه های حضور ایران در جیتکس شرایط مناسبی نداشت.
طلایی تأکید کرد با رایزنی های گســترده و فشــرده صورت گرفتــه علاوه بر ۲۰ 
استارت آپ ثبت نامه شده، پنج ویزا برای فعالان ICT صادر شد و هیأتی از مسئولان 
معاونت علمی و رییس هیات عامل صندوق نوآوری و شکوفایی این گروه را همراهی 

کردند.
او افزود: شرکت ها موفق به حضور در جیتکس شدند و مراواداتی هم شکل گرفت. البته به سبب 
کرونا جیتکس رنگ و بوی گذشته را نداشت. در سال های گذشته بیش از ۷هزار شرکت از ۱۰۰ 
کشور در جیتکس حضور داشتند و نزدیک ۱۰۰ هزار بازدید کننده از ۱۴۰ کشور داشت. امسال 

چهار نمایشگاه با هم برگزار شد که ۱۲۰۰ مشارکت کننده از ۶۰ کشور داشت.

Future Starts ۲0۲0 پنج استارت آپ ایرانی در نیمه نهایی رقابت بخش   
او با اشاره به ریزش مخاطب نمایشگاه به این مسأله پرداخت برنامه های جانبی برای بهره وری 
بیشــتر از فضا بود. او گفت: ۲۰۰ ســرمایه گذار از ۳۰ کشــور در جیتکس حضور داشتند و 
سخرانی های متعددی نیز در حوزه ICT برگزار شد. به گفته او پنج استارت آپ ایرانی در بخش 
Future Starts ۲۰۲۰ به مرحله نیمه نهایی راه می یابند؛ اما نهایتا استارت آپی از برزیل 

موفق به کسب عنوان استارت آپ برتر این بخش نمایشگاه شد.
رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات اتاق بازرگانی افزود: به سبب اهمیت جیتکس افتتاحیه با 
حضور حمدان بن محمد بن راشد آل مکتوم، ولیعهد امارت دوبی برگزار شد و مراسم اختتامیه 
نیز با حضور محمد بن راشــد آل مکتوم، امیر دوبی است. تعداد بازدیدکننده به گفته او هنوز 
منتشرنشده است؛ اما به لحاظ چشمی با کاهش مخاطب روبه رو بوده است. همچنین قیمت 
بلیت ورودیه کاهش پیدا کرده بود و پارکینگ ها نیز رایگان بوده است. بخش جیتکس پلاس و 

لایو نیز برای دارندگان بلیت رایگان شده بود.

   عدم شناخت استارت آپ ها از فضای مراودات بین المللی
طلایی گفت: قرار است دفتری برای توســعه صادرات فناوری اطلاعات در امارات با همکاری 
ایرانیان مقیم امارات تأسیس شود. یکی از چیزهای مشهود در نمایشگاه عدم آشنایی شرکت های 

نوپای ایرانی با فضاهای بین المللی بود. برخی استارت آپ ها در پی لغو موانع داخلی بود و برخی 
به دنبال بازار داخل و حل مسائل تولیدی بودند؛  در حالی که باید تمرکز را بر مسأله صادرات قرار 

می دادند. برخی نیز اطلاعات نادرست ارائه می دادند و با قوانین امارات آشنایی نداشتند.
او درباره اطلاعات نادرست به اشتباهات در موضوع خرید ملک برای تأسیس شرکت اشاره کرد که 
به سبب قوانین جاری در امارات اساساً با پاسپورت ایرانی امکان معامله وجود ندارد. همچنین به 
عدم اجازه داشتن ایرانیان برای فعالیت تجاری در امارت گفت و افزود: برخی به دنبال بازار داخلی 
امارات بودند که نیاز به مطالعه از پیش بود تا چگونه موفق با شــرکت های حاضر در جیتکس 

مذاکره کنند یا خدمات خود را از طریق جیتکس به کشورهای دیگر ارائه دهند.

  عدم رعایت وظایف از سوی بخش دولتی
طلایی در پاسخ به این پرسش که نحوه گزینش و دستاورد جیتکس چه بوده است، با اشاره به 
اینکه اتاق بازرگانی هیچ فعالیتی در حوزه انتخاب استارت آپ های شرکت کننده در نمایشگاه 
نداشته است، و تاکید کرد که تمام کسب و کارهای شرکت کننده در این نمایشگاه از طرف معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری گزینش شده بودند و اتاق بازرگانی ایران نقشی از گزینش و 

انتخاب شرکت کنندگان ایرانی نداشت، بلکه فقط مسیر حضور آنها را هموار کرد.
طلایی گفت: بخش دولتی وظیقه فراهم کردن امکانات و تسهیل حضور شرکت های خصوصی را 
دارد.  متاسفانه در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات، وزارت ارتباطات در حوزه ارتباطات خارجی 
ضعف دارد و هیچ کاری در این باره انجام نمی دهد. به نظر می رســد که بخش دولتی درحوزه 
تسهیل تجارت خارجی کسب کارهای نوپا، دانش بنیان و کسب کارهای فناوری اطلاعات نقشه 

راه مشخصی ندارد.

   ضرورت برنامه ریزی دولت برای حضور گسترده تر کسب و کارهای ایرانی در 
عرصه جهانی

او افزود: »اســتارت آپ های ایرانی بدون هیچ حمایتی و تجربه ای در شــرکت در رویدادهای 
بین المللی به مرحله نیم نهایی رقابت فیوچر استارز رسیدند. این رویداد به آنها کمک کرد تا 
پتانسیل کشور را معرفی کنند. نمایشگاه ها تنها ابزار تبلیغاتی ما برای حضور در بازارهای جهانی 
به حساب می آیند و جیتکس هم در حال حاضر تنها نمایشگاه بزرگ فعال در حوزه فناوری 

اطلاعات است که در منطقه ما برگزار می شود.«
طلایی گفت: شرکت های ما امکان تبلیغ در مجامع بین المللی را ندارند. نه پتانسیل مالی برای 
تبلیغ در کشور وجود ندارد و مسائل سیاسی و دیپلماتیک کمکی به بهبود این وضع می کند. 
دولت باید برنامه ریزی  داشته باشد و نقشه راه بلندمدت تدوین کند. در اتاف بازرگانی ایران تلاش 
شده است که مسیرها برای عرضه پتانسیل های صنعت و کسب و کارهای ایرانی در بازارهای 
جهانی  به سختی حفظ  شود که مشارکت در جیتکس یکی از نمونه های آن است. آن هم در 
شرایطی که در سال های اخیر کسب و کارهای نوپای ایرانی فرصت مشارکت در هیچ نمایشگاه 

بین المللی را پیدا نمی کردند.

پایگاه خبری اتاق ایران
گــــــزارش

استارت آپ

حوزه استحفاظی کسب و کار؛

چالش حفظ انگیزه به عنوان کارآفرین مستقل

برنامه  ریزی برای کسب 
و کار کار ساده ای نیست 

بنابراین درخواست 
کمک از دیگران برای 

طراحی یک برنامه 
مناسب ضروری خواهد 

بود. این امر اغلب 
در قالب همکاری با 

موسسه  های مشاوره ای 
صورت می  گیرد

براساس گزارش خبرگزاری USA Today، نزیک به 
30 درصد از کارکنان آمریکایی احساس رضایت عمیق 
از کارشان دارند. این امر شــامل تقویت مداوم انگیزه 
برای ادامه کار در عرصه کســب و کار است، با این حال 
70 درصد دیگر کارمندان چنین احساســی به حوزه 
کاری  شــان ندارند. این تفاوت معنادار برای هر فردی 

جالب خواهد بود.

اغلــب مــردم در طول 
دوران کارشــان احساس 
خستگی مداوم و ناتوانی 
برای تاثیرپذیری از صنعت 
تخصصی  شان را داشته  اند. 
این امر در صورت فعالیت 
به عنوان یــک کارآفرین 
مستقل و تنها شدت بیشتری نیز خواهد 
یافت. امروزه بسیاری از برندها فقط از 
سوی یک کارآفرین مدیریت می  شود. 
بنابراین در صورت خستگی مداوم افراد 
هیچ راهی برای بهبود شرایط موجود به 

صورت طبیعی وجود نخواهد داشت. 
تلاش برای غلبه بر مشــکلات کسب و 
کار اهمیت بسیار زیادی دارد. اگر روحیه 
کارآفرینان مستقل در وضعیت مناسبی 
قرار نگیرد، بخــش قابل ملاحظه  ای از 
کارشان با افت کیفیت مواجه می  شود. در 
ادامه برخی از ایده  های اساسی در حوزه 
تقویت انگیزه برای کارآفرینان مستقل را 

مورد بررسی قرار خواهیم داد. 

   هماهنگ  سازی کسب و کار با 
سبک زندگی

یکی از دلایــل عمده کاهــش انگیزه 
کارآفرینان مســتقل عدم هماهنگی 
میان کار و زندگی شــخصی است. این 
امر با تضادهای گسترده در زمینه کسب 
و کار معنا پیدا می  کند. بسیاری از مردم 
در طول ســاعت  های کاری در تلاش 

برای رســیدگی به زندگی شــخصی 
 شان نیز هســتند. این امر بدترین ایده 
ممکن برای بهبود وضعیت کسب و کار و 
زندگی شخصی است. اغلب اوقات افراد 
با ترکیب دو حوزه زندگی  شان در عمل 
هر دو حوزه را با بحران مواجه می  کنند. 

ساعت  های پس از کار به زندگی شخصی 
اختصاص دارد. پرداختن به فعالیت کاری 
در چنین ساعت هایی بدترین ایده برای 
افراد خواهد بود. استفاده از چنین تمایزی 
امکان سازگاری هرچه بهتر میان کار و 

سبک زندگی را فراهم خواهد کرد. 

   کار انفرادی ممنوع
کار به صورت تک و تنها همیشه احتمال 
مواجهه با تردیدهای اساسی را افزایش 
می  دهد. برخی از کارآفرینان پس از چند 
سال فعالیت انفرادی با بحران  های روحی 
مواجه می  شوند. یکی از مزیت  های کار 
گروهی امکان گفت  وگو در طول کار و 
حل و فصل مشکلات با همکاری تیمی 
است. اگر فشــار کاری بر روی یک فرد 
بیش از اندازه باشد، به تدریج توانایی وی 
برای تاثیرگذاری بر روی مخاطب هدف 

به شدت کاهش خواهد یافت. 
امروزه بســیاری از کارآفرینان مستقل 
در تلاش برای توسعه کسب و کارشان 
هســتند. این امر فقط برای حضور در 
بازارهای مختلف صــورت نمی  گیرد. 
یکی از نکات مهم رهایی از فشــارهای 
ناشی از کار انفرادی است. با این حساب 
 هر کســب و کاری بایــد در این زمینه 

اقدام نماید. 

   تقویــت شــخصی روحیــه 
کارآفرینی

وقتی افراد برای دستیابی به یک هدف 
مشخص جایزه  ای تعیین کنند، انگیزه 
بالایی برای کار خواهند داشت. همچنین 

در صورت شکســت در یــک زمینه و 
ضرورت پرداخت خســارت نیز انگیزه 
افراد برای موفقیــت افزایش می  یابد. 
برخی از کارآفرینان مستقل برای بهبود 

توانایی کاری  شــان در عمل از همین 
نکته استفاده می  کنند. این امر موجب 
تلاش بیشــتری برای کسب موفقیت 
و دســتیابی به جایزه یا فرار از پرداخت 

خسارت می  شود. 
مهمترین مســئله در انتخــاب جایزه 
یا پرداخت خســارت توجه به توانایی 
مالی مان است. اگر خســارت ناشی از 
شکست در یک حوزه بیش از اندازه زیاد 
باشد، وضعیت کســب و کار با بحران 

مواجه خواهد شد. 

     طراحی برنامه کسب و کار
بسیاری از کارآفرینان بدون هیچ  گونه 
برنامه مشــخصی اقدام به فعالیت در 
بازار می  کنند. این امر شاید در برخی از 
موارد همراه با موفقیت باشد، اما ماهیت 
چنین موفقیــت  هایی مقطعی خواهد 
بود. بسیاری از افراد نیاز به برنامه  ریزی 
برای موفقیت در تمام بخش  های زندگی 
را احساس می  کنند. نکته مهم در این 
میان مهارت پایین برنامه  ریزی برخی از 
کارآفرینان است. این امر موجب برنامه 
ریزی نادرســت و مواجهه با شکست 

می  شود. 
برنامه  ریزی برای کسب و کار کار ساده ای 
نیســت بنابراین درخواســت کمک از 
دیگران برای طراحی یک برنامه مناسب 
ضروری خواهد بود. ایــن امر اغلب در 
قالب همکاری با موسسه  های مشاوره ای 
صورت مــی  گیرد. نکتــه جالب اینکه 
موسسه  های مشاوره کسب و کار در طول 
یک دهه اخیر به طور مداوم رشد داشته  
اند بنابراین امکان همکاری با آنها برای 

طراحی برنامه کسب و کار وجود دارد. 
یک برنامه کســب و کار مناســب باید 
انسجام بالایی داشته باشد. در غیر این 
صورت به سرعت در مواجهه با مشکلات 
عرصه کسب و کار کارآمدی  اش از بین 
می  رود. امروزه برنامه  های کسب و کار 
دارای حد بالایی از انعطاف برای مواجهه 
با شرایط نامناسب هستند. این امر انگیزه 
بالایی به کارآفرینان برای ادامه فعالیت 

تجاری می  دهد.
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